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   Protokół Nr XIV/11 
z XIV sesji Rady Miejskiej 

w dniu 29 lipca 2011 r. 
 

         Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Andrzej Wziątek o godz. 1000 w sali konferencyjnej 
Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył czternastą po wyborach sesję Rady 
Miejskiej.        
Po powitaniu radnych, Burmistrza, gości zaproszonych i wszystkich obecnych oznajmił, iż zgodnie 
z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu 
Rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Przewodniczący poprosił wszystkich o wyłączenie podczas obrad telefonów komórkowych.  
Poinformował, że podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez Pana Jana 
Szkwarka – Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 
 
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  następująco:  
 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Powołanie sekretarza sesji. 
3.  Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji rady. 
4.  Ocena stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
5.  Funkcjonowanie klubów sportowych i stowarzyszeń. 
6.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/  Planu Kadencyjnego na lata 2010-2014; 
     2/  zmian w budżecie gminy na 2011 r.;                 
     3/  regulaminu korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na terenie Gminy  
          Bystrzyca Kłodzka;    
     4/  o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia dodatkowe   
          przedszkoli publicznych; 
     5/  powołania zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników; 
     6/  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia  
          umowy dzierżawy; 
7. Informacje Burmistrza. 
8. Zapytania radnych. 

  9. Informacje Przewodniczącego Rady. 
10. Informacje Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad.    
 

  Renata Surma – Burmistrz – zgłosiła zmianę do porządku obrad, polegającą na dodaniu projektu 
uchwały „w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 
Bystrzyca Kłodzka, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji 
o przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu 
opieki zdrowotnej za I półrocze roku budżetowego”.  
  
Marek Krytak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – zgłosił zmianę do porządku obrad, 
polegającą na wprowadzeniu projektu uchwały „w sprawie skargi p. Ewy Koc”. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszony do porządku obrad projekt uchwały             
„w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bystrzyca 
Kłodzka, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o 
przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu 
opieki zdrowotnej za I półrocze roku budżetowego”. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie przyjęła 
zmianę. Tym samym zatwierdziła rozpatrzenie uchwały w punkcie 6 jako ppkt. 7,  
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszoną przez Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej propozycję dodania projektu uchwały „w sprawie skargi p. Ewy Koc”. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym  
przyjęła zmianę. Tym samym zatwierdziła rozpatrzenie uchwały w punkcie 6 jako ppkt. 8.    
 
Po przegłosowanych zmianach porządek dzienny obrad przedstawiał się  następująco:  
 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Powołanie sekretarza sesji. 
3.  Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji rady. 
4.  Ocena stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
5.  Funkcjonowanie klubów sportowych i stowarzyszeń. 
6.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/  Planu Kadencyjnego na lata 2010-2014; 
     2/  zmian w budżecie gminy na 2011 r.;                 
     3/  regulaminu korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na terenie Gminy Bystrzyca 
          Kłodzka;    
     4/  o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia dodatkowe   
          przedszkoli publicznych; 
     5/  powołania zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników; 
     6/  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia  
          umowy dzierżawy; 
     7/  określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bystrzyca    
          Kłodzka, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o  
          przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury i samodzielnego publicznego  
          zakładu opieki zdrowotnej za I półrocze roku budżetowego; 
     8/  skargi p. Ewy Koc. 
7. Informacje Burmistrza. 
8. Zapytania radnych. 

  9. Informacje Przewodniczącego Rady. 
10. Informacje Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad.    
 
Ad 2.  
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                 
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił radny Artur Pokora – Wiceprzewodniczący Rady. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Artura Pokory w głosowaniu wzięło udział             
15 radnych, za oddano 15 głosów – jednogłośnie.  
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny             
być na piśmie.  
 
Ad 3. Zatwierdzenie protokołów z ostatniej sesji rady. 
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej, tj. z dnia 
30 czerwca 2011 r., który był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Głos w tej sprawie 
zabrała Pani Burmistrz. 
Renata Surma – Burmistrz – zgłosiła dokonanie kilku poprawek do proptokołu, które następnie 
przedstawiła kolejno: 
a) str. 11 – zmiana zapisu „Izba Pamięci Narodowej” na „Izbę Pamięci Kresów Wschodnich”, 
b) str. 12  - wykreślenie w zdaniu brzmiącym – „…28 czerwca br. odbył się na terenie Zabłocia    
    zjazd Ochotniczych Straży Pożarnych.”, sformułowania - „…na terenie Zabłocia” i dopisanie w    
    zdaniu kończącym wypowiedź „...za sprawne przygotowanie uroczystości w Miejsko-Gminnym  
    Ośrodku Kultury”. 
Przewodniczący Rady – mówi, że w protokole znajdują się drobne, „subtelne” błędy nie 
wprowadzające do protokołu nic nowego, które biuro poprawi po dzisiejszej sesji. 
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Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, iż protokół z XIII sesji jest lepszy od poprzednich 
protokołów, które jego zdaniem nie powinny być przyjęte. Nie zgłasza poprawek, za wyjątkiem 
poprawienia na str. 2 słowa scenograf na stenograf.    
 
W związku z tym, że nie było innych uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie zatwierdzenie 
protokołu z ostatniej sesji.  
Rada w obecności 15 radnych, 15 głosami za – jednogłośnie przyjęła protokół z dnia 30 czerwca 
2011 r. 
 
Ad 4. 
Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu - „Ocena stanu bezpieczeństwa 
sanitarnego na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka”, udzielając głosu Pani Burmistrz. 
Renata Surma – Burmistrz -  powitała Panią Teresę Józefiak - Dyrektora Powiatowej Stacji 
Sanitarno - Epidemiologicznej w Kłodzku, informując jednocześnie, że Pani Dyrektor przedstawi 
Radzie informację dotyczącą oceny bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Gminy Bystrzyca 
Kłodzka.  
Teresa Józefiak - Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Kłodzku – 
poinformowała, że przedstawiła pisemną informację na temat bezpieczeństwa sanitarnego Gminy 
Bystrzyca Kłodzka za rok 2010, którą szczegółowo omówiła na posiedzeniu Komisji Edukacji, 
Kultury, Sportu i Spraw Społecznych dnia 27 lipca br. W związku z tym za zgodą radnych omówi 
tylko sygnały na temat sytuacji epidemiologicznej w Gminie Bystrzyca Kłodzka.  
W 2010 roku na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka sytuacja epidemiologiczna była dobra, 
zanotowano spadek zachorowań na choroby zakaźne, nie odnotowano zakażeń szpitalnych oraz 
zatruć pokarmowych, zarówno w obiektach gastronomicznych jak i w obiektach świadczących 
usługi na rzecz wypoczynku letniego i zimowego dzieci i młodzieży. Stwierdziła z zadowoleniem, 
że sytuacja ta jest wykładnikiem, który wskazuje na stan bezpieczeństwa sanitarnego w takich 
obiektach. Znaczący wzrost zachorowań zakaźnych różyczką wystąpił jedynie u chłopców w wieku 
gimnazjalnym którzy, nie byli szczepieni szczepionką skojarzoną przeciwko śwince, odrze                       
i różyczce.  Poziom zaszczepialności dzieci w roku 2010 jest wysoki, porównywalny do roku 2009. 
Stan sanitarno-techniczny obiektów użyteczności publicznej, w tym podmiotów leczniczych, należy 
uznać za dobry. Nie odnotowano zastrzeżeń ani uchybień zagrażających zdrowiu bądź życiu 
społeczności lokalnej. Jeżeli chodzi o stan techniczny obiektów, ulega on znacznej poprawie -
chodzi tu min. o szpital. To co istotne w obiektach świadczących usługi medyczne to 
przestrzeganie przede wszystkim procedur dezynfekcji i sterylizacji, wymienione procedury we 
wszystkich obiektach są opracowane, wdrożone i realizowane – w tym temacie także, nie 
odnotowano zastrzeżeń.  
Pani Dyrektor poprosiła o sygnalizowanie zauważonych nieprawidłowości budzących zastrzeżenia 
co do stanu sanitarnego czy technicznego obiektów. W każdej sytuacji podejmowana jest 
interwencja nawet przy anonimowych zgłoszeniach. 
Woda przeznaczona do spożycia  dla mieszkańców Gminy Bystrzyca Kłodzka jest dobrej jakości – 
nie odnotowano przekroczeń wskaźników biologicznych wpływających bezpośrednio na stan 
zdrowotny. Jedynym zastrzeżeniem jest zbyt mała liczba szaletów publicznych na terenie Gminy 
Bystrzyca Kłodzka, czynny jest tylko szalet w Międzygórzu.  
Po dokładnym sprawdzeniu nowych wytycznych dotyczących szaletów publicznych, należy uznać, 
że aby szalet był publicznym nie musi być czynny całą dobę, wystarczy aby był dostępny dla ogółu 
społeczności. Różnica pomiędzy szaletem publicznym a toaletą udostępnioną publicznie jest taka,                     
że prowadzenie szaletu publicznego jest wyodrębnioną działalnością gospodarczą, natomiast 
toaleta  przy dworcu PKP – jest tylko toaletą ogólnie dostępną. 
Działania Inspekcji Sanitarnej to również działania w zakresie promocji zdrowia. Realizowane są 
programy z zakresu chorób odtytoniowych, nadwagi, otyłości, astmy oskrzelowej, chorób 
zakaźnych, chorób nowotworowych. Programy te głównie kierowane są do dzieci i młodzieży a 
realizowane przez pedagogów tutejszych szkół i przedszkoli jak i nauczycieli oraz szkolną służbę 
zdrowia. Na terenie Bystrzycy Kłodzkiej bardzo dobrze realizowane są te programy. Jest bardzo 
duże zaangażowanie ze strony nauczycieli. Uczniowie z Liceum Ogólnokształcącego zajęli po raz 
kolejny wysokie miejsca. Choć Liceum nie podlega pod p. Burmistrz należy cieszyć się tym, że 
wiedza dzieci uczęszczających do tej szkoły w zakresie profilaktyki jest tak wysoka.  
Przewodniczący Rady - podziękował p. Dyrektor Teresie Józefiak za przybycie na dzisiejszą 
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sesję  i przedstawioną  informację. Wyraził swoje zadowolenie co do dobrej sytuacji sanitarno-
epidemiologicznej w Gminie Bystrzyca Kłodzka.  
Poprosił Jerzego Klajna – Przewodniczącego Komisji  Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw 
Społecznych o przedstawienie opinii Komisji.  
Jerzy Klajn – Przewodniczący KEKiSS – poinformował, że na posiedzeniu w dniu 27 lipca 2011 r. 
Komisja 13 głosami za - jednogłośnie przyjęła informację przedstawioną przez p. Teresę Józefiak 
– Dyrektora Państwowego Powiatowego Inspektoratu Sanitarnego w Kłodzku na temat oceny 
stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że temat oceny stanu bezpieczeństwa sanitarnego jest 
bardzo obszerny i był omawiany na Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. Ma 
nadzieję że w Planie Kadencyjnym zostanie wpisany temat szaletów publicznych i w tej kadencji 
ten „śmierdzący” temat rozwiążemy. Błędem jest, że podczas rewitalizacji parku zdrojowego w 
Długopolu Zdrój nie przewidziano szaletu publicznego. Powinniśmy wziąć przykład z Ministra 
Felicjana Sławoj-Składkowskiego który pod koniec okresu międzywojennego nakazywał 
budowanie szaletów publicznych tzw. „sławojek”. 
W miejscowości uzdrowiskowej jaką jest Długopole Zdrój powinien być szalet publiczny w pobliżu 
parku zdrojowego. Błędem p. Krynickiego była likwidacja szaletu znajdującego się na zapleczu 
Placu Wolności, można było go wyremontować ponieważ był to „przyzwoity” szalet i znajdował się 
w centrum miasta. Wspomniał także, że toalety w urzędach administracji publicznej                                
i samorządowej są zamykane, uważa, że przynajmniej jedna toaleta powinna być dostępna dla 
interesantów. Niektórzy mieszkańcy dewastują toalety ale nie powinno być to powodem ich 
zamykania, należałoby tylko je nadzorować. 
Radny cieszy się, że Pani Dyrektor Józefiak docenia rolę Zespołu Szkół Ogólnokształcących, 
ponieważ jest to jedna z lepszych szkół. Zadowolony jest z tego, że młodzież uczęszczająca do 
szkół w naszej gminie bierze udział różnych w konkursach, olimpiadach dzięki którym jest 
widoczna nie tylko na terenie powiatu kłodzkiego ale także na terenie województwa 
dolnośląskiego. 
Renata Surma – Burmistrz – podziękowała p. Dyrektor za dogłębne przedstawienie informacji na 
komisji. Pracownicy OPS-u  i CiS-u nadzorują toaletę, która jest czynna 7 dni w tygodniu – więc  
spełnia wszelkie wymogi szaletu publicznego. Jeszcze raz podziękowała publicznie p. Teresie 
Józefiak min. za to, że kiedy Szkoła Podstawowa nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej miała problemy z 
wymianą stolarki zawsze sanepid patrzył na nasze problemy i pochylał nad tym czoło zdając sobie 
sprawę z zaistniałych trudności. Wspomniała, że sanepid opiniuje wiele decyzji inwestycyjnych jak 
również planów zagospodarowania przestrzennego, za które także złożyła podziękowania. 
Przewodniczący Rady – dziękując p. Dyrektor życzył miłej współpracy w przyszłości.  
Powitał serdecznie przybyłych na sesję radnych powiatowych, dyrektorów placówek kulturalnych w 
Bystrzycy Kłodzkiej, Prezesa ZUK, Kierownik OPS-u i przeprosił, że nie zrobił tego na początku 
obrad. Następnie zarządził 5 min. przerwy. 
 
Ad.5 
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku 
dziennego sesji „Funkcjonowanie klubów sportowych i stowarzyszeń” – prosząc p. Burmistrz           
o wprowadzenie do tematu. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że temat funkcjonowania klubów sportowych               
i stowarzyszeń działających na terenie naszej gminy był szczegółowo omawiany na komisji, po 
czym dodała, że Ochotnicze Straże Pożarne jak również kluby sportowe naszej Gminy są 
stowarzyszeniami. Oprócz nich są także inne stowarzyszenia, tj. np. Stowarzyszenie na rzecz 
Rozwoju Bystrzycy Kłodzkiej, Stowarzyszenie Przyjaciół Bystrzycy Kłodzkiej, również na naszym 
terenie prowadzą swoją działalność różne fundacje. Jeżeli chodzi o finansowanie ze strony Gminy 
to największa część środków z budżetu przeznaczana jest na działalność sportową i kulturalną. 
Mówi, że w swoich materiałach radni mają szczegółową informację dziesięciu klubów sportowych, 
które pod swoją opieką mają łącznie ok. 730 osób. W tym roku na ich działalność wszystkie środki 
zostały rozdysponowane. Podkreśliła, że firma w ramach środków unijnych przeprowadzająca 
audyt wewnętrzny klubów sportowych stwierdziła nieprawidłowości, które zostały usunięte. Po 
rozstrzygnięciu konkursu na rok 2011 umowy są w taki sposób sporządzane, że przekazujemy 
środki w transzach - do końca lipca chcielibyśmy aby nastąpiły rozliczenia do których będziemy 
podchodzić bardzo rygorystycznie. Są już napisane pisma do niektórych klubów, aby usunęły 
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usterki z pierwszej transzy w których dokumentacja jak i faktury nie spełniają wszystkich 
wymogów. Podkreśliła, że jeżeli w dalszym ciągu kluby nie będą spełniać wymagań, nie będą 
rozliczały się w sposób zgodny z warunkami umowy i regulaminem będzie pod znakiem zapytania 
przekazanie następnej transzy środków pieniężnych.  
Wspomniała, że na przerwie rozmawiała z p. Ewą Koczergo odnośnie toalet publicznych, która 
poinformowała, że jesteśmy w posiadaniu tabliczek informacyjnych mówiących o lokalizacji 
publicznych toalet do zawieszenia na słupach informujących. 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady -  poprosił p. Ewę Matys - Przewodniczącą Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie funkcjonowania klubów sportowych i 
stowarzyszeń. 
Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że na posiedzeniu w 
dniu 29 czerwca 2011 r. Komisja Budżetu i Finansów przyjęła informację dotyczącą 
funkcjonowania klubów sportowych i stowarzyszeń oraz innych organizacji pozarządowych 
funkcjonujących na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka – 8 głosów za, przy 1 wstrzymującym się. 
Dariusz Krzemiński – radny – mówi, że Gmina mogłaby wydzierżawić parking (położony obok 
prokuratury) prywatnej osobie, która zajęłaby się także znajdującymi tam toaletami.  
W ten sposób Gmina miałaby pieniądze z dzierżawy parkingu, który może mógłby być czynny całą 
dobę a i toalety byłyby czynne dłużej a nie jak teraz do godziny 15.  
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że parking koło prokuratury powiązany jest z klubem 
sportowym „Polonia”, a środki uzyskane z parkingu przeznaczane są na cele tego klubu. 
Propozycja przedstawiona przez p. Krzemińskiego będzie wzięta pod uwagę. Pamiętać należy, że  
trzeba będzie wypowiedzieć dotychczasową umowę i rozpocząć procedurę przetargową na 
wydzierżawienie tego parkingu z warunkami takimi aby również była prowadzona toaleta 
publiczna. 
Mieczysław Kamiński – radny – wrócił do tematu niewystarczającej dotacji dla stowarzyszeń 
kultury fizycznej. Mówi, że w II półroczu prawdopodobnie kluby sportowe tj. „Krokus” i „Polonia” 
będą musiały wycofać drużyny młodzieżowe z rozgrywek, gdyż są to działania nieopłacalne. Mówi, 
że powraca do tego tematu, ponieważ było powiedziane ze strony p. Burmistrz, że w II półroczu 
znajdą się środki na kluby sportowe. 
Do tej pory jako Gmina byliśmy dosyć hojni, kluby otrzymywały spore kwoty pieniężne dzięki 
którym sprawnie funkcjonowały. Podkreślił, że powinniśmy uhonorować zdobycie mistrzostwa w B 
klasie przez Wilkanów, a start w A klasie powinien być dodatkowo wsparty finansowo. Podtrzymuje 
swoje stanowisko długo o zwiększenie środków na rzecz kultury fizycznej na rok 2011. 
Renata Surma – Burmistrz -  poinformowała, że dotacji dla jednostek kultury zawsze będzie mało. 
Stowarzyszenia to nie tylko kluby sportowe. W Gminie stowarzyszeń i fundacji jest  ok. 40-45, do 
tego 10 jednostek ochotniczej straży pożarnej, kluby sportowe i daje to sumę ponad 100 jednostek. 
Na pewno będzie zadane pytanie dlaczego są równi i równiejsi, dlaczego jednym dajemy a drugim 
nie? Przypomniała, że nie jest to zadanie obligatoryjne Gminy, jest to jakby dobra wola radnych że 
takie środki w budżecie na ten cel się znalazły. Gdyby budżet gminy był większy to i przekazane 
środki byłyby większe, ale kiedy środków brakuje na wszystko również i w tym przypadku środki 
zostały pomniejszone.  
Poprosiła aby nie brać pod uwagę tylko dotacji z budżetu gminy, ponieważ jest mnóstwo różnych 
projektów i możliwości aby kluby sportowe, stowarzyszenia czy też inne jednostki sięgnęły po 
pieniądze zewnętrzne. Przykładem jest Gorzanów który otrzymał 40 tys. zł. Jeżeli klub czy 
stowarzyszenie wyrazi taką inicjatywę to pieniądze z gminy mogą stanowić wkład własny. Sądzę, 
że w takim kierunku powinno się iść, gdyż nie można mieć tylko jednego źródła utrzymania. 
Dariusz Krzemiński – radny - mówi, że jako radny jest zadowolony, ponieważ  nasza gmina daje 
najwięcej środków na kluby sportowe spośród innych gmin. Patrząc z tej perspektywy to w Kłodzku 
czy innych miastach takich  pieniędzy w budżecie jak w naszej gminie na kluby sportowe nie ma. 
Jest zdania, że jako rada dużo dajemy na sport. 
Renata Surma – Burmistrz – przypomniała, o wspominanym awansie klubu z Wilkanowa, 
gratulując jednocześnie awansu. Poinformowała, że zwrócił się do nas p. Mariusz Lis – sołtys 
Wilkanowa i jego wniosek rozpatrzony został pozytywnie, oczywiście nie na taką kwotę na jaką 
opiewał wniosek.  
Ewa Koczergo – Kierownik – nawiązała do wypowiedzi p. Burmistrz i poinformowała, że w dniu 
wczorajszym do wszystkich organizacji i stowarzyszeń pozarządowych zostały wysłane informacje 
na temat przepisów prawnych, konkursów. Urząd Marszałkowski 21 lipca ogłosił konkursy min. na 
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zadania z zakresu kultury fizycznej, turystyki i na działalność dla osób niepełnosprawnych. 
Zaprosiła na odwiedzenie strony internetowej Urzędu Marszałkowskiego a także  naszej strony 
internetowej, zadeklarowała pomoc w sporządzaniu pisemnych wniosków. 
Lucjan Morajda – Zastępca Kierownika Wydz. Promocji i Sportu – poinformował, iż wynotował 
kilka punktów które wypłynęły z dyskusji jak również i z oceny pracy Komisji Budżetu i Finansów.  
Jeżeli byłaby taka możliwość to prosiłby o rozważenie możliwości prowadzenia jednej księgowości 
dla wszystkich klubów i stowarzyszeń, które otrzymują dofinansowanie z gminy Bystrzyca Kłodzka. 
Jest to ważne ze względu na rozliczanie, co nie jest prostą sprawą, a  prezesi, zarządy klubów nie 
są do tego przygotowani, są pasjonatami sportu chętnie pomagają w tej dziedzinie, ale jeżeli 
chodzi o kwestie rozliczeń aby robiono je zgodnie z przepisami nie jest to łatwe. Następną sprawą, 
jest to, aby umowy z klubami podpisywać przynajmniej na dwa lata, ponieważ są takie sytuacje 
min. dotyczy to klubu „Krokus”, który nie ma pieniędzy na wyjazd, ubiór, sędziów i nie miał 
możliwości ich zdobycia. Jeżeli jest klub który chce brać udział w rozgrywkach w terminach 
późniejszych nie ma problemu aby umowę podpisać na 1 rok. Natomiast jeżeli chodzi o klub 
„Krokus” sekcje tenisa stołowego jest to sprawa którą należałoby załatwić bo chyba takie 
możliwości prawne są.    
Wspomniał o odbytych w ciężkich warunkach pogodowych mistrzostwach w Międzygórzu. 
Podziękował p. Burmistrz i osobom biorącym udział w tej akcji za pomoc  gdyż w przeciwnym 
wypadku te mistrzostwa nie odbyłyby się. Sekcja lekkoatletyczna dzieci i młodzieży z Bystrzycy 
Kłodzkiej zdobyły 1 miejsce w punktacji drużynowej Ogólnopolskich Igrzysk Dzieci i Młodzieży w 
biegach górskich. W wynikach indywidualnych 2 miejsce – srebrny medal w kategorii młodzików 
zdobył Grzegorz Szkwarek z Wilkanowa, 3 miejsce – Krzysztof  Jilek z Pławnicy. 
Kolejna sprawa dotyczy klubu sportowego taekwondo Bystrzyca Kłodzka, którym opiekuje się p. 
Grzegorz Ozimek – trener kadry narodowej kobiet. Dzięki Niemu nasza młodzież mogła jeździć na 
turnieje i mistrzostwa wysokiej rangi. Złożył podziękowania radnemu powiatowemu p. Sławomirowi 
Kajdasowi za ufundowanie nagrody 200 zł dla p. Wacława Wiaka który od dłuższego czasu zmaga 
się z chorobą „Bergera” . Przypomniał że Szkoła Podstawowa nr 2 z Bystrzycy Kłodzkiej zdobyła 
mistrzostwo powiatu kłodzkiego w ramach rywalizacji Szkolnego Związku Sportowego. Kończąc 
swoja wypowiedź p. Lucjan Morajda poprosił Przewodniczącego Rady aby zwrócił uwagę na zły 
stan techniczny bystrzyckiego stadionu i ewentualne ujęcie w Planie Kadencyjnym. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że ma szereg tematów do poruszenia, w tym infrastruktura 
sportowa. Inne gminy wyprzedziły nas w wydatkach na sport - nie w dotacjach na kluby sportowe 
ale w dotacjach na budowę obiektów sportowych. Jako Bystrzyca zaczynamy „kuleć” mamy 
problemy. Mówi, że chciał zgłosić do planu kadencyjnego przynajmniej remont boiska w Bystrzycy 
Kłodzkiej, bo tego nie ma wpisanego. Mówi, że mamy jakieś dziwne inwestycje sportowe - nasz 
orlik kosztował prawie  2 mln 200 tys. czyli można było wybudować 2 orliki. Mamy niezbilansowaną 
halę sportową w Wilkanowie. W związku z tym chciałby usłyszeć od p. Burmistrz informacje, czy 
mamy już jakieś środki finansowe dodatkowe na ten cel? Wczoraj przeczytał w gazecie, że 
Szczytna czy Duszniki Zdrój wybudowały halę sportową za 8 mln i z rezerwy Urzędu 
Marszałkowskiego oraz funduszów unijnych otrzymały wysokie dotacje. Z tego jest wniosek, że 
jeżeli któraś gmina się spręży i  zadanie zrealizuje może pozyskać bardzo duże środki finansowe.  
Mówi, że jeżdżąc do Wilkanowa co dwa, trzy dni, stwierdza, że coś dziwnego tam się dzieje bo nie 
widać postępów w  pracach i na pewno hala nie będzie skończona   i oddana do użytku w grudniu 
2011 r.  Mamy „rozbabraną” sprawę boiska w Gorzanowie.  
Te obiekty które mamy w naszej gminie są niewykorzystywane. Sytuacje się zmieniają, ale nie 
może to odbywać się kosztem młodzieży czy dzieci. Przykładem jest hala widowiskowo-sportowa 
przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych. Po trójstronnym finansowaniu tej budowy idea była taka, 
żeby służyła przede wszystkim dzieciom i młodzieży szkolnej, klubom sportowym. Mówi, że gmina 
finansowała połowę kosztów utrzymania hali widowiskowo-sportowej, dzięki temu młodzież nasza i 
również kluby sportowe mogły korzystać za darmo w połowie czasu. Hala funkcjonowała w soboty i 
niedziele do godz. 22. Zasady się zmieniły. Gmina nie daje już żadnych pieniędzy na utrzymanie 
hali i Pani Dyrektor wcześniej Pan Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych musiał ustalić 
opłaty ponieważ Starostwo nie daje żadnych pieniędzy na utrzymanie tejże hali. Doszło do takiej 
sytuacji, że kluby sportowe mają płacić ze swojej dotacji otrzymanej z gminy na utrzymanie i 
zajęcia na hali i nie zawsze z tego korzystają bo potrzeby są inne. Ostatnio zaistniała taka 
sytuacja, że ZSO czyli gimnazjum i liceum, musiało zrezygnować z zajęć na hali dlatego że mają 
problemy finansowe i nie została podpisana umowa  z ZSP na korzystanie z hali. 
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Jest to problem i należałoby go w jakiś sposób rozwiązać. Niedługo rozpocznie się nowy rok 
szkolny i ponownie pojawi się problem z korzystania z hali, która nie jest wykorzystana w wielu 
przypadkach bo kluby i szkoły nie mają pieniędzy by podpisać umowy. Gminy sąsiednie jeżeli 
chodzi o infrastrukturę sportową poszły znacznie do przodu. 
Renata Surma – Burmistrz – odniosła się do wypowiedzi radnego Kamińskiego, który słusznie 
zauważył hale w Szczytnej czy Dusznikach. Najpierw były one wybudowane a dopiero później 
otrzymano pieniądze z Urzędu Marszałkowskiego. Mówi, aby się nie obawiać bo wniosek z 
Bystrzycy Kłodzkiej również jest złożony w Urzędzie Marszałkowskim ale najpierw hala musi być 
wybudowana by otrzymać środki. Jeżeli chodzi o opłaty hali widowiskowo-sportowej która jest w 
zarządzie ZSP. Nie należy doszukiwać się, że ktoś czegoś nie chce, bo na dobrą sprawę mogłoby 
paść pytanie dlaczego hala jest Powiatu a nie Gminy? Albo za ten wkład którą przy budowie 
Gmina włożyła nie mogą dzieci z naszych szkół korzystać z niej za darmo? Jak sobie przypomina 
za I i II kadencję opłaty, które były pobierane przez szkołę za korzystanie z hali były ogromne -     
85 zł i 65 zł dla szkół za 1 godzinę. Poruszaliśmy ten temat wspólnie ze Starostwem i dzięki temu 
w ubiegłej kadencji udało nam się tak zejść z cen i kwota za wynajem była o wiele niższa w 
granicach 25 – 30 zł za godzinę. Szkoły finansują sobie z własnego budżetu godziny hali.  
Zdecydowaliśmy się finansować zespoły sportowe tylko z tego powodu aby one w ramach środków 
które otrzymują od gminy finansowały sobie możliwość swoich zajęć w tej hali. 
Dla Zespołu Szkół Ogólnokształcących czyli gimnazjum i liceum organem prowadzącym jest 
Powiat więc sami muszą sobie tą sprawę rozwiązać. 
Beata Hucaluk-Szpanier – Zastępca Burmistrza – zakomunikowała, że Szczytna nie otrzymała 
żadnych środków na budowę hali, ponieważ halę wybudowała z własnych środków. 
Mieczysław Kamiński – radny – temat ten traktuje bardzo poważnie i dzieci chodzące do ZSO są 
naszymi dziećmi z naszego miasta z naszej gminy. Mówi, że skoro jest obecny członek zarządu p. 
Sławomir Kajdas i należałoby porozmawiać jaka jest sytuacja finansowa w Powiecie, bo jeżeli się 
nic nie zmieni to szkoły te powinny zbankrutować w lipcu czy sierpniu ponieważ  jednej czy drugiej 
szkole brakuje do wykonania budżetu po 700 czy 800 tys. zł. Dzieci są nasze więc trzeba temat 
ten załagodzić. Chodzi o to, żeby hala nie świeciła pustkami a nasza młodzież mogła z niej 
korzystać. 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – wspomniał, iż nikt na sport nie żałuje pieniędzy tylko 
skąd je brać, bo budżet jest taki a nie inny. 
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że nie tylko Powiat ma problemy z oświatą bo wszyscy wiemy 
jakie subwencje przychodzą do naszych samorządów i że są za małe.  Po to jest też samorząd 
powiatowy aby rozwiązywał problemy swoich szkół, my na zasadzie porozumień możemy w jakiś 
sposób sobie nawzajem pomagać. A stwierdzenie, że w szkołach są nasze dzieci również tyczy 
się młodzieży studiującej bo to też są nasze dzieci i pomagać wyższym uczelniom. Tam gdzie 
należy i jest zgoda rady i są środki to jestem jak najbardziej za tym aby pomagać. Powiedziano 
także, że nie mamy rozwiniętej infrastruktury sportowej - jeżeli weźmie się pod uwagę że 
powstanie coraz więcej obiektów sportowych a powstanie, to na każdym z tych obiektów potrzebny 
jest dozór, utrzymanie, ubezpieczenie i te koszty się zwiększają a są to wydatki bieżące. Jeżeli 
hala w Wilkanowie powstanie nie utrzyma się sama - będzie to następny wydatek gminy. Obiekty 
które powstały w Kłodzku o których p. Kamiński wspomniał, proszę zwrócić uwagę na jeszcze 
jedną rzecz iż Kłodzko i Nowa Ruda mają osobno samorząd miasta. Jest tam tylko miasto. My 
mamy oprócz miasta 40 miejscowości wiejskich i nie możemy w taki sposób jak Kłodzko czy Nowa 
Ruda patrzeć tylko na problemy miasta Bystrzyca Kłodzka choć bardzo byśmy chcieli ale sytuacja 
nam na to nie pozwala. 
Lucjan Morajda – Zastępca Kierownika Wydziału Promocji i Sportu -  powiedział, że niektóre 
gminy zachłysnęły się powstałymi obiektami. Wszyscy wiemy że w Kłodzku od lat 60 zbierało się 
cegiełki na budowę basenu krytego. Powinniśmy szukać takich rozwiązań aby ktoś wybudował 
halę, basen i jeszcze coś przy tej okazji. Wspomniał i przeprosił, że pominął radnego powiatowego 
Sebastiana Grzyba który ufundował nagrodę dla najlepszego zawodnika z gminy Bystrzyca 
Kłodzka kwotą 100 zł. Natomiast dzięki kontaktom radnego Marka Krytaka z Międzygórza z 
Dolnośląską Szkołą Wyższą we Wrocławiu otrzymaliśmy jako organizatorzy 2 nagrody po 1000 zł  
dla Mistrza Polski i Mistrzyni Polski w kategorii seniorów, serdecznie dziękując.  
Robert Duma – Dyrektor Biblioteki Publicznej w Bystrzycy Kłodzkiej – nawiązał do wypowiedzi 
radnego Mieczysława Kamińskiego, a ściślej do słowa „rozbabrania” inwestycji w Gorzanowie, 
przypominając, że to nikt inny jak Stowarzyszenie w swojej determinacji opracowało program 
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odnowy wsi Gorzanów. Bardzo dobry program, który przez 3 wcześniejsze kadencje  nie został 
rozwiązany, aż w końcu nastał punkt krytyczny żeby sprzedać kompleks parku pałacowego. 
Zostaliśmy przyparci do muru i okazało się że jesteśmy ewenementem, bo jako jedyne 
Stowarzyszenie z Dolnego Śląska otrzymało 500 tys. dofinansowania. Jak Państwo wiecie te 
dofinansowania dostaje się po zrealizowaniu inwestycji. To, że projekt jest na ileś tam złotych nie 
świadczy o tym że po przetargach będzie taka kwota a nie inna. My teraz po podpisaniu umowy 
rozpoczynamy wszystkie działania, musieliśmy wystąpić jako stowarzyszenie do instytucji 
zamówień publicznych o specjalne numery. Chciałby zobaczyć inne stowarzyszenie, które samo 
występuje do takiego działania i wyzwania. Zablokowane zostały inne inwestycje także potrzebne, 
ale konsultowaliśmy się ze swoją społecznością lokalną która wyraziła zgodę na podjecie takich a 
nie innych działań. Od 5 lat Gorzanów jest organem prowadzącym dla pierwszego niepublicznego 
przedszkola na terenie naszej gminy, a od 3 lat już prawie 4 rok pierwszej niepublicznej szkoły. 
Jesteśmy i czujemy się gospodarzem i nie unikamy wręcz przeciwnie podejmujemy wszelkie próby 
szukania wsparcia i dofinansowań. Idziemy do przodu. Absorpcja środków unijnych za dwa lata się 
skończy więc korzystajmy jak najwięcej.  
Mieczysław Kamiński – radny –  mówi, że nie mówił tego w kontekście negatywnym, tylko w 
kontekście planu kadencyjnego który będziemy omawiać. „Poruszyłem tą sprawę ponieważ chcę 
złożyć konkretne wnioski. Jestem pierwszy za boiskiem w Gorzanowie tylko, że zamiary były 
„wybujałe” nie liczące się z realiami finansowymi”.   
 
Ad 6. 
1. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu -  Podjęcie uchwał i 
przedstawił pierwszy projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, po czym poprosił Panią Burmistrz o informację 
dotyczącą projektu uchwały. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że  Stowarzyszenie „Wójtowice – Powrót do 
Przyszłości” wystąpiło z wnioskiem o wyrażenie zgody na przekazanie na zasadach nieodpłatnego 
użyczenia działki nr 11 o powierzchni 2,61 ha w Wójtowicach. Umowa dzierżawy zostanie zawarta 
na okres 26 lat, przy założeniu stosunkowo niskiego czynszu dzierżawnego oraz możliwości jej 
rozwiązania w wypadku braku realizacji celu w jakim jest zawierana. 
Krzysztof Komornicki – Prezes Stowarzyszenia – poinformował, że pomysł stworzenia w górnej 
części wsi Wójtowice serii DEMO „sudeckich”, w tym m.in. sadu, winnicy podgórskiej, „łąki 
sudeckiej”, odnowy cisa powstał 15 lat temu i z różnych powodów został zaniechany. Teraz, dzięki 
zainteresowaniu Pani Burmistrz i grupy radnych projekt postanowiono zrealizować. 
Hektary ziemi, położone między Wójtowicami a Hutą, będące dziś nieużytkiem, zamierzają 
przeznaczyć na promocję Gminy poprzez wskazanie walorów krajobrazów w połączeniu z sudecką 
tradycją.  Planuje się podpisać umowę pomiędzy Stowarzyszeniem a Nadleśnictwem Bystrzyca 
Kłodzka celem realizacji wielu działań, w tym stworzenie „archiwum” najciekawszych odmian 
drzew naszego rejonu: klonu, jarzębiny, „śliwki z Poręby”.  
Korzystając z różnych źródeł dofinansowań zamierza się stworzyć tzw. plener sudecki, będący 
inspiracją wielu pięknych pejzaży. Serdecznie zaprasza Radę na wizję do Wójtowic w miesiącu 
październiku.  
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy poinformował, że  
Komisja na posiedzeniu w dniu 27 lipca 2011 r. zaopiniowała pozytywnie, projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w Wójtowicach. 
Komisja widzi za zasadne, aby w przypadku braku realizacji zamierzonych działań ze strony 
Stowarzyszenia „Wójtowice – Powrót do Przyszłości” rozwiązać wcześniej umowę. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że działania Stowarzyszenia należy poprzeć. Jako Gmina 
nic nie tracimy, jedynie możemy zyskać. Należy dać szansę tej inicjatywie bo pomysł jest bardzo 
dobry. Dodaje, że w większości przypadków inicjatywy różnych działań Państwa Komornickich były 
słuszne i z korzyścią dla mieszkańców naszej Gminy.  
Jan Szkwarek – radny – sugeruje, aby Państwo Komorniccy uwzględnili w swoich działaniach 
kultywowanie odmiany jabłoni: szara i złota reneta.  
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że gdybyśmy nie byli przychylni tym działaniom dziś nie byłby 
rozpatrywany projekt uchwały w tej sprawie. Trzyma kciuki za pomyślną realizację działań.  
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Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem projektu 
uchwały. Rada w obecności 15 radnych, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XIV/148/11 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy 
- stanowiącą  załącznik Nr 2 

 
Dorota Komornicka – Lokalny Fundusz Masywu Śnieżnika – zwróciła się z prośbą do wszystkich 
radnych o wsparcie Programu Stypendialnego. Podziękowała Pani Burmistrz za dotychczasowe, 
niezawodne wsparcie Funduszu.  
 
2. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie Planu Kadencyjnego.   
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że Plan Kadencyjny opiera się na wnioskach 
poszczególnych sołectw oraz zarządu osiedli, po czym przystąpiła do krótkiej prezentacji 
przedłożonego dokumentu (II wersja) i poinformowała o kilku poprawkach, które prosi                           
o uwzględnienie tj.:  
1/ aby w miejscowości Idzików wykreślić pkt 2 „Uzupełnienie oświetlenia” a dodać: „Remont drogi 

od posesji p. Jędrzejewicz do posesji p. Mikunda”. 
2/ aby w miejscowości Stara Łomnica wykreślić pkt. 3 „Kontynuacja oświetlenia wsi” a dodać: 

„Remont drogi do posesji p. Biedrzyckiego”. 
3/ aby w miejscowości Starkówek wykreślić zapis: „działka nr 30 zagospodarowanie terenu 

przeznaczonego na boisko sportowe” a dodać: „Wykonanie drogi do  Ośrodka Górskiej Stacji 
Upowszechnieniowo – Wdrożeniowej”  

4/ aby w miejscowości Bystrzyca Kłodzka a dodać:    
    - pkt. 35 o brzmieniu: „Remont ulicy Osiedlowej”  
    - pkt. 36 o brzmieniu: „Budowa chodnika przy ul. Robotniczej w kierunku hotelu Abis” 
    - pkt. 37 o brzmieniu: „Remont muru oporowego przy ul. Górnej 2”   
5/ aby w tytule zmienić datę realizacji Planu Kadencyjnego z 2010-2014 na 2011- 2014. 
 
Dariusz Krzemiński – radny – pyta, czy w planie można uwzględnić zadanie polegające na 
sukcesywnym remontowaniu suchych toalet w budynkach komunalnych na terenie miasta 
Bystrzyca Kłodzka. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że w ramach przyznawanej dotacji dla ZBK możemy 
zaznaczyć w budżecie, że pewna część środków zostanie przeznaczona na ten cel.   
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że po otrzymaniu projektu uchwały „przeżył pewien szok”. 
Nie umniejszając roli sołectw i zebrań wiejskich pominięta jest kompetencja Rady Miejskiej. Mówi, 
że w przeciągu dwóch dni i dwóch godzin nie możemy przyjąć Planu Kadencyjnego. Twierdzi, że 
radni zbyt późno otrzymali Plan i jako radny miał minimalny wpływ na jego tworzenie. Zgodnie               
z ustawą to Rada decyduje co będzie w Planie kadencyjnym ujęte. Mówi, że wzorem ubiegłych 
kadencji każda komisja składała wnioski do Planu, które następnie były przegłosowywane. Jest to 
plan szczątkowy. Brak założeń ogólnych. Pyta jak to się ma do obietnic wyborczych. Mówi, że 
inaczej należy traktować plan przyszłych działań dla takich miejscowości jak Międzygórze czy 
Długopole Zdrój. Na miejscu Pana Marka Krytaka przeżyłby szok widząc planowany zakres prac 
na najbliższe lata w Międzygórzu. 
Podał przykłady czego zabrakło w przedłożonym Planie: np. w Gorzanowie – boiska sportowego, 
w Międzygórzu – budowy drogi Izabeli, budowy kanalizacji sanitarnej, przygotowanie terenów 
rekreacyjnych nad rzeką w górnej części ulicy Sanatoryjnej, budowy dużego parkingu, przejęcie 
części gruntów od Gminy Międzylesie pod obecne boisko sportowe.  
Następnie radny polemizuje z sołtysem Międzygórza, który odrzuca zasadność zgłaszanych 
wniosków przez radnego twierdząc, że ujęte w Planie zadania do realizacji wynikają z woli 
mieszkańców i są realnymi do wykonania.   
Przewodniczący Rady – mówi, że po to są komisje aby na ich posiedzeniach robić „pranie 
mózgu” i szczegółowo analizować wnioski. To, że radny nie był obecny na posiedzeniu komisji, 
której tematem była debata nad Planem Kadencyjnym nie oznacza, że teraz zmuszeni jesteśmy 
ponownie debatować wnikliwie nad sprawami, które Pan porusza. Prosi więc o skonkretyzowanie 
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swoich wniosków.    
Mieczysław Kamiński – radny – zwraca się do Przewodniczącego Rady i mówi, że niepotrzebnie 
przerywa wypowiedź gdyż argumenty przemawiające nad zgłoszonymi przez siebie wnioskami są 
słuszne i zasadne. Mówi, że wystąpienie Przewodniczącego jest nie na miejscu, ponieważ radny 
nie musi być na wszystkich komisjach i nie komisje decydują jakie zadanie znajdzie się w Planie 
Kadencyjnym - o tym decyduje Rada Miejska. Mówi, że będzie prosił, aby przedstawione pomysły 
były kolejno poddane pod głosowanie. Mówi, ze Plan Kadencyjny to krok naprzód w budowaniu 
strategii Gminy. Twierdzi, że w Planie Kadencyjnym powinien być zapis mówiący o utworzeniu Izby 
Pamięci Kresów Wschodnich w Nowym Waliszowie, oraz budowa wodociągu w Starkówku. 
Przewodniczący Rady – przerywa wypowiedź radnemu Kamińskiemu uświadamiając, iż radni 
opuścili dobrowolnie salę gdyż są zniesmaczeni takim zachowaniem. Mówi, że na dzień przez 
sesją Komisja Budżetu do godziny 18.00 debatowała nad tymi zagadnieniami. Pyta, dlaczego radni 
muszą podporządkowywać się co sesję Pana celowym działaniom tylko dlatego, że nie mógł Pan 
uczestniczyć w posiedzeniu Komisji. Prosi o poskromienie swoich wypowiedzi. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że się specjalnie nie przejmuje tym, ale w związku z tym, 
że nie ma kworum przerywa swoje wystąpienie.  
Po przerwie radny Kamiński zabrał głos i kontynuował wypowiedź.  
Mówi, że opuszczenie sali obrad podczas wystąpienia radnego jest nie na miejscu i jest 
pogwałceniem zasady obradowania Rady Miejskiej. 
Mówi, że w Planie dla miejscowości Wilkanów powinien znaleźć się zapis budowy hali sportowej 
oraz boiska Orlik. 
W Bystrzycy Kłodzkiej proponuje dopisać: przeniesienie malowideł z Placu Wolności 4 do Ratusza, 
budowa drugiej chłodni dla zmarłych, zwiększenie ekspozycji Muzeum Filumenistycznego, 
modernizacja stadionu sportowego, zagospodarowanie Góry Pakowej i budowa parkingu. 
Proponuje wstrzymać się od przyjmowania Planu Kadencyjnego na dzisiejszej sesji a w pierwszej 
kolejności ustalić termin sesji, która miałaby być poświęcona strategii i wizji rozwoju naszej Gminy. 
Mówi, że radni powinni patrzyć na realizację Planu Kadencyjnego szerzej niż sołtysi i rada sołecka. 
Marek Krytak – radny – mówi, że radny podważa wszystkie sprawy i działania, które były 
rozpatrywane przez zebrania sołeckie. Ustalone są takie zadania do realizacji, które są realne.   
Przewodniczący Rady – mówi, że bulwersujący i uwłaczający jest ze strony radnego 
Kamińskiego ten ciągły belferski ton i to pouczanie sołtysa i radnego Marka Krytaka. Mówi, że 
radni nie są na lekcji w szkole. 
Marian Adamów – radny – mówi, że na przykładzie miejscowości Wilkanów na zebraniu wiejskim 
mieszkańcy długo debatowali nad wskazaniem zadań do realizacji i życzyliby sobie aby właśnie te 
zadania zawarte w Planie były zrealizowane. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała po raz kolejny, że była prośba aby mieszkańcy 
dużych miejscowości wybrali po 3 zadania do realizacji, zaś mniejsze po 2 zadania. Ludzie z 
poszczególnych miejscowości chcą mieć pewność, że wskazane przez nich zadania będą 
zrealizowane. Nie poprzestajemy tylko na zadaniach wyszczególnionych w Planie Kadencyjnym. 
Jeśli tylko pojawią się możliwości uzyskania dofinansowania do budowy np. hali sportowej czy 
Orlika będziemy składali dokumenty i realizowali zadanie.  
Mówi, że zapoznała się z wykazem zadań rzeczowych na lata 1998-2002 w Gminie Bystrzyca 
Kłodzka kiedy Burmistrzem był radny Mieczysław Kamiński i czyta: budowa kładki na ul. 
Floriańskiej, remont Ratusza, przebudowa Małego Rynku, przebudowa Placu Wolności, budowa 
nowego dworca PKS-u, tworzenie nowych miejsc parkingowych, udostępnienie pasażu handlowo-
turysycznego łączącego Plac Wolności z Małym Rynkiem, budowa zbiornika wodno-
kanalizacyjnego na potoku Toczna, budowa pola namiotowego, budowa hotelu, remont MGOK, 
zagospodarowanie terenu wokół MGOK, kontynuacja prac rewaloryzacyjnych na terenie Starego 
Miasta, budowa boisk sportowych przy basenie kąpielowym i stadionie, remont chodników (prawa i 
lewa strona) ul. Wojska Polskiego od Bystrzyckich Fabryk Mebli do ul. Okrzei, remont Baszty 
Rycerskiej, remont elewacji budynku Urzędu Miasta i Gminy, remont elewacji budynku Szkoły 
Podstawowej Nr 2 - na koniec pyta: komu potrzebny był tak zapis???  
Radni po wysłuchaniu stanowiska Pani Burmistrz zaczęli bić brawo. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że albo mamy wspólną wizję i strategię albo będziemy 
remontować parę dróg i mostów. Przytacza założenia ogólne do planu na lata 1998-2002: 
„Aktywizacja strefy nadgranicznej- przejęcie części gruntów od Agencji Własności Rolnej  w 
Mostowicach, Wilkanowie; wytyczenie i oznakowanie na terenie miasta i gminy tras turystycznych, 
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ścieżek spacerowych; modernizacja i remontu dróg gminnych i transportu rolnego, Gorzanów – 
153 tys. zł, Pławnica…  Mówi, że wymienione zadania rozwiązują cele strategiczne Gminy. 
Irena Stawiarska – radna – mówi, że odczytane przez Panią Burmistrz zadania zapisane do 
realizacji w Planie Kadencyjnym na lata 1998-2002 znalazły dopiero realizację w kadencji Pani 
Burmistrz Renaty Surmy i chwała Jej za to. 
Zgłosiła formalny wniosek o zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad zgłoszonym wnioskiem.  
Rada w obecności 15 radnych, 13 głosami za, przy 1 przeciwnym i 1 wstrzymującym się wniosek 
przyjęła.  
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że wcześniej zgłosił wnioski do  Planu Kadencyjnego i 
domaga się ich kolejno przegłosowanie.  W związku z  tym wniosek radnej Stawiarskiej był 
późniejszy. Wobec tego, że dyskusja została zamknięta należy teraz przystąpić do 
przegłosowywania kolejno zgłoszonych wniosków. 
Przewodniczący Rady – nie przyjmując uwag radnego Kamińskiego, przystąpił do głosowania 
nad przyjęciem projektu uchwały. 
Rada w obecności 15 radnych, 13 głosami za, przy 1 przeciwnym i 1 wstrzymującym się podjęła:  
 

Uchwałę Nr XIV/149/11 
w sprawie Planu Kadencyjnego na lata 2011-2014 

- stanowiącą  załącznik Nr 3 
 
Radny Kamiński prosi o zaprotokołowanie, że „żaden wniosek radnego Mieczysława 
Kamińskiego nie został na sesji przegłosowany i w związku z tym uniemożliwiono mu realizację 
mandatu radnego, który występuje w imieniu i interesie mieszkańców Międzygórza, Wilkanowa, 
Bystrzycy i innych miejscowości”.  
Przewodniczący Rady mówi, że nie pozwoli aby „jeden radny wywracał do góry nogami wszystkie 
decyzje podejmowane przez radnych”.  

  
3. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r. 
Janina Gunia – Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że: 
Wprowadzone zmiany po stronie dochodów budżetowych są wynikiem: 

1. Zwiększenia planu w wysokości 2 722 309,00 zł. tytułem niewykonanych wydatków 
niewygasających z upływem roku 2010 na następujących zadaniach: 

a. remont ul. Leńskiego - 299,00 zł., 
b. budowa Sali gimnastycznej w Gimnazjum w Wilkanowie – 2 209 931,00 zł., 
c. budowa oświetlenia w Starej Łomnicy – 71 880,00 zł. 
d. przebudowa Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury w Bystrzycy Kl. –  18 000,00 zł., 
e. wymiana okien i drzwi, remont elewacji w Wiejskim Ośrodku Kultury w  Wilkanowie 

– 88,00 zł., 
f. rewitalizacja ul. Rycerskiej, Placu Wolności i ul. Kościelnej – budowa                                    

i modernizacja drogi (jezdnia + chodnik) –  422 111,00 zł. 
2. Zwiększenia planu w wysokości 1 500,00 zł. tytułem otrzymanego dofinansowania przez 

Drużynę Kłobuka przy Sołectwie Lasówka z Funduszu Lokalnego Masywu Śnieżnika w 
Wójtowicach na zadanie ,,WłóczyKijki”. 

3. Zwiększenia planu w wysokości 2 000,00 zł. tytułem otrzymanego dofinansowania przez 
grupę Lasówka przy Sołectwie Lasówka z Funduszu Lokalnego Masywu Śnieżnika w 
Wójtowicach na zadanie ,,Wesoła Polana – Miejsce Spotkań”. 

4. Zwiększenia planu w wysokości 5 200,00 zł. tytułem otrzymanej dotacji z Powiatu 
Kłodzkiego w ramach VII Edycji Powiatowego Konkursu „Najlepsze inicjatywy społeczności 
lokalnych, na realizację projektów, tj.: 

a. „Modernizacja placu rekreacyjnego w Długopolu Zdroju – etap I” realizowanego 
przez społeczność lokalną sołectwa Długopole Zdrój. Umowa dotacyjna  nr 1 z 
13.06.2011 r. na kwotę – 2 000,00 zł., 

b. „Wesoła Polana – Miejsce spotkań” realizowanego przez społeczność lokalną 
sołectwa Lasówka. Umowa dotacyjna nr 2 z 13.06.2011 r.  na kwotę –  1 200,00 zł., 
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c. „Przez sport po zdrowie” realizowanego przez społeczność lokalną sołectwa 
Wilkanów. Umowa dotacyjna nr 3 z 13.06.2011 r. na kwotę –  2 000,00 zł.. 

5. Zwiększenia planu w wysokości 120 000,00 zł. w związku z podpisaną z Ministrem Pracy i 
Polityki Społecznej umową nr 31/PSU-BS/2011 z 29.06.2011 r. w sprawie realizacji zadania 
publicznego pod nazwą „Gminne programy aktywizacji społeczno-zawodowej na rzecz 
budownictwa socjalnego – edycja 2011”. 

6. Zwiększenia planu w wysokości 54 119,00 zł. tytułem otrzymanej z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych rekompensaty utraconych dochodów. 

7. Zwiększenia planu w wysokości 1 257 000,00 zł. w związku z otrzymanym                                        
z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji pismem znak BUSKŻ-I-5901-24-43/11 
z 12.07.2011 r. w sprawie dofinansowania zadań związanych z usuwaniem skutków klęsk 
żywiołowych – odbudowa infrastruktury drogowo-mostowej zniszczonej w wyniku 
nadmiernych opadów deszczu i powodzi w 2009 r. 

8. Zwiększenia planu w wysokości 17 143,00 zł. w związku z podpisanym                                       
z Samorządem Województwa Dolnośląskiego Aneksem nr 1 z dnia 20.07.2011 r. do 
umowy nr 00184-6930-UM0140530/10 z dnia 21.03.2011 r. w sprawie przyznanej pomocy 
w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na zakup wyposażenia do Wiejskich 
Ośrodków Kultury  w Gorzanowie, Idzikowie i Pławnicy. 

9. Zmniejszenia planu w wysokości 320 000,00 zł. w związku z nieotrzymaniem wsparcia 
finansowego z Narodowego Programu Odbudowy Dróg Lokalnych na realizację zadania 
pn. Przebudowa ul. Słowackiego. 

10.  Zmian zgłaszanych przez Wydziały UMiG celem urealnienia planu dochodów. 
Wprowadzone zmiany po stronie wydatków budżetowych są wynikiem: 

1. Wprowadzonych zmian po stronie dochodów budżetowych. 
2. Zwiększenia planu w wysokości 4 635,00 zł tytułem realizacji zadania – dotacja dla Powiatu 

Kłodzkiego - remont drogi z chodnikiem, położonej w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Okrzei. 
3. Zwiększenia planu w wysokości 295 098,00 tytułem zabezpieczenia wkładu własnego, w 

związku z otrzymanym dofinansowaniem z MSWiA w kwocie 1 257 000,00 zł.  dla zadań 
związanych z usuwaniem skutków klęsk żywiołowych – odbudowa infrastruktury drogowo-
mostowej zniszczonej w wyniku nadmiernych opadów deszczu i powodzi  w 2009 r.,  

4. Zwiększenia planu w wysokości 31 000,00 zł. na utrzymanie i obsługę cmentarza 
komunalnego. 

5. Zwiększenia planu w wysokości 7 000,00 zł. na zakup sprzętu komputerowego. 
6. Zwiększenia planu w wysokości 500,00 zł. tytułem udzielonej dotacji dla Komendy 

Powiatowej Policji na nagrody. 
7. Zwiększenia planu w wysokości 70 000,00 zł. z przeznaczeniem na zakup gimbusa do 

przewozu uczniów do szkół.  
8. Zwiększenie planu w wysokości 48 748,00 zł. z przeznaczeniem na realizację 

Mikroprojektu „Śladami tradycji i poznawania”. 
9. Zwiększenie planu w wysokości 70 000,00 zł. z przeznaczeniem na zabezpieczenie 

wynagrodzeń dla nauczycieli. 
10. Zmniejszenia planu w wysokości 694 262,00,00 zł. – na budowę oświetlenia drogowego 

oraz przebudowę drogi - ulica Słowackiego w Bystrzycy Kl., w związku z nieotrzymaniem 
wsparcia finansowego z Narodowego Programu Odbudowy Dróg Lokalnych. 

11. Zmian zgłaszanych przez Wydziały UMiG celem urealnienia planu wydatków. 
Wprowadzone zmiany w załącznikach: 

 Nr  3 – Wykaz zadań inwestycyjnych, 
 Nr  4 – Zestawienie planowanych dotacji udzielonych z budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka, 

są wynikiem zmian wprowadzanych po stronie wydatków budżetowych. 
                         
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 lipca 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.    
Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję i poinformował, że ogranicza wystąpienie radnych do 
5 minut. 
Mieczysław Kamiński – radny – dziwi się Przewodniczącemu, że w ten sposób dyscyplinuje 
radnych. Zdaniem radnego to całkowity absurd. Mówi, że w roku 2010 Pani Burmistrz nie wykonała 
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budżetu jeśli chodzi o inwestycje na 7 mln 200 tys. zł. W związku z tym Rada podjęła uchwałę o 
środkach niewygasających ze świadomością, że środki te mają być wykorzystane do 30 czerwca 
2011 r. Dzisiejsza uchwała mówi nam, że te środki nie zostały wykorzystane. Tempo realizacji 
inwestycji jest słabe i musimy wprowadzić do budżetu kwoty tytułem nie wykonanych wydatków 
niewygasających.  
Skoro zwiększamy plan w wysokości dochodów mln tys. zł na usuwanie skutków klęsk 
żywiołowych, pyta Panią Burmistrz jakie zadania w związku z tym będą realizowane. 
Pyta, dlaczego gimbusa nie było w projekcie budżetu tylko pojawił się dopiero teraz? Jakie są tego 
przyczyny? Mówi, że niepokojącym zjawiskiem jest przyznawanie dla Zakładu Usług Komunalnych 
środków w wysokości 31 tys. zł na utrzymanie i obsługę cmentarza komunalnego, co powoduje, że 
w tym roku na ten cel przeznaczyliśmy już 151 tys. zł. Podobne obawy budzi działalność ZUK - u, 
który na zakup programu komputerowego i inwentaryzacji cmentarza przeznaczył 38 tys. zł.                  
Z posiadanych informacji wie, że taka inwentaryzacja była już wykonana przez firmę Eden.  
Pyta, co to za pozycja mówiąca o przyznaniu nagród dla Komendy Powiatowej Policji na nagrody 
w wysokości 500 zł.  
Przewodniczący Rady – zacytował fragmenty statutu Gminy mówiące o zasadach utrzymania 
porządku obradowania na sesjach rady w odniesieniu do wystąpień radnych i czasu ich trwania. 
Jan Szkwarek – radny – mówi, że zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców Wilkanowa hala 
sportowa miała powstać do 31 grudnia 2011 r.   
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że budowa hali sportowej w Wilkanowie to nie jest 
inwestycja, która miała być zrealizowana w ciągu jednego roku. Umowa kończy się 31 grudnia 
2011 r. i brakującą trzecią transzę planuje się zapłacić z budżetu roku 2012. 
Mówi, że to nie jest zła wola, że nie mogliśmy ze środków niewygasających zrealizować zadań do 
30 czerwca br. gdyż nie została w terminie przedłożona faktura. Zgodnie z zapisami ustawy o 
rachunkowości zasadą jest, że środki niewygasające muszą być zrealizowane do 30 czerwca 
danego roku. Przetarg na budowę hali w Wilkanowie wygrała firma, która jak się okazuje ma 
problemy finansowe. Wszelkie otrzymywane przez firmę środki są zabierane przez komornika. 
Obawia się więc, że ta inwestycja może nie być zrealizowana do końca bieżącego roku.  
Poinformowała, że Gmina otrzymała 1 mln 257 tys. zł jako II transza na usuwanie skutków klęsk 
żywiołowych na realizację zadań, tj.: droga w Starej Bystrzycy (ul. Górna), droga w Długopolu 
Dolnym, most w Nowej Bystrzycy, droga w Paszkowie oraz droga w kierunku Wyszek (zadanie w 
rezerwie).  
Mówi, że obecny stan autobusu dowożącego dzieci do szkół jest na tyle zły, że jest  konieczność 
zakupu nowego.  
Dotacja przekazana dla ZUK będzie dobrze wykorzystana. Zauważa, że została opracowana 
inwentaryzacja wszystkich grobów a także zakupiony program komputerowy umożliwiający 
odszukanie grobu przez internet i zapalenie wirtualnej świeczki. Kwota 500 zł była przeznaczona 
na nagrody dla Policji z okazji uroczystych Obchodów Święta Policji, które odbyły się w Polanicy 
Zdroju. Sprawa dotyczyła uhonorowania dwóch policjantów z terenu naszej Gminy, którzy 
wykazują się szczególnie wzorową służbą.  
Przewodniczący Rady – mówi, że niehonorowo byłoby gdyby jako jedyna, Gmina Bystrzyca 
Kłodzka nie przyznała symbolicznych nagród dla wyróżniających się swoją pracą policjantów z 
naszego miasta.  
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że informacje radni powinni otrzymywać znacznie 
wcześniej.    
Dariusz Krzemiński – radny – zgłosił formalny wniosek o zamknięcie dyskusji. 
 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 za, przy 1 przeciwnym przyjęła wniosek 
radnego o zamkniecie dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem projektu 
uchwały. Rada w obecności 15 radnych, 13 głosami za, przy 1 przeciwnym i 1 wstrzymującym się 
podjęła:  

Uchwałę Nr XIV/150/11 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r. 

- stanowiącą  załącznik Nr 4 
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 4. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
w sprawie regulaminu korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na terenie Gminy Bystrzyca 
Kłodzka. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, ze do kompetencji Rady należy ustalanie zasad i 
trybu korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, w tym placów zabaw. 
W związku z wnioskiem Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych poinformowała, że 
regulamin będzie obowiązywał na placach zabaw: przy Przedszkolu na ul. Mickiewicza, na ul. 
Starobystrzyckiej, Osiedlu Szkolnym, na ul. Konopnickiej oraz przy ul. Siemieradzkiego.   
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 27 lipca 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej w sprawie regulaminu korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na 
terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka, po przedłożeniu wykazu placu zabaw objętych tym 
regulaminem.    
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że podjęcie uchwały jest zasadne. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem projektu 
uchwały. Rada w obecności 15 radnych, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XIV/151/11 
w sprawie regulaminu korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na terenie Gminy 

Bystrzyca Kłodzka 
- stanowiącą  załącznik Nr 5 

  
5. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku o 
zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia dodatkowe przedszkoli 
publicznych. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że uchwała w tej sprawie została już ogłoszona w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. Zmiana objęta projektem uchwały ma na 
celu wykluczenie ewentualnych wątpliwości co do możliwości wykonywania uchwały przez 
dyrektora placówki. 
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 27 lipca 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia 
dodatkowe przedszkoli publicznych. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że dobrze, że Wojewoda nie zausterkował uchwały w tej 
sprawie. Pyta Panią Burmistrz jak przedstawia się nabór dzieci do przedszkoli? 
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że na dzień dzisiejszy nie zostały jeszcze złożone wszystkie 
deklaracje, które zostały wydane rodzicom.   
Dopóki nie wpłyną wszystkie deklaracje nie można mówić o kwocie jaka może wpłynąć do 
placówki na jej działalność. Na chwilę obecną zakładamy, że czasookres pobytu dzieci                         
w przedszkolu wynosi 5 godzin i jest bezpłatny, zgodnie z ustawą. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem projektu 
uchwały. Rada w obecności 15 radnych, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XIV/152/11 
o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia dodatkowe 

przedszkoli publicznych 
- stanowiącą  załącznik Nr 6 

 
6. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
w sprawie powołania zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że zgodnie z Prawem o ustroju sądów 
powszechnych przed przystąpieniem do wyborów rada gminy powołuje zespół, który przedstawia 
na sesji rady gminy swoją opinię o zgłoszonych kandydatach. Dodała, że sąd okręgowy  w 
Świdnicy zapowiedział, że początkiem roku 2012 odbędzie się ponowny nabór na ławników. 
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – 
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poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 27 lipca 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały Rady Miejskiej o powołaniu zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że musimy zrobić wszystko aby znaleźć chętnych do pracy 
w sądzie w charakterze ławnika. W chwili obecnej za udział w jednym posiedzeniu sądu ławnik 
otrzymuje jedynie 54 zł. Taki stan rzeczy powoduje, że nikomu się to nie opłaca.  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem projektu 
uchwały. Rada w obecności 15 radnych, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

 
Uchwałę Nr XIV/153/11 

w sprawie powołania zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników  
- stanowiącą  załącznik Nr 7 

 
7. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku  w 
sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bystrzyca 
Kłodzka, informacji  o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o 
przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu 
opieki zdrowotnej za I półrocze roku budżetowego. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych organ 
stanowiący ma obowiązek określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 
gminy oraz informacji z wykonania planów finansowych instytucji kultury, zakładów opieki 
zdrowotnej oraz gminnych osób prawnych za wyjątkiem spółek prawa handlowego za I półrocze 
roku budżetowego. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 lipca 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej  w 
sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy  Bystrzyca 
Kłodzka, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o 
przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu 
opieki zdrowotnej za I półrocze roku budżetowego. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że zbyt późno przyjmujemy ten projekt uchwały, gdyż 
termin jest do 31 lipca. Pyta na podstawie jakiej uchwały pracują jednostki podległe gminie oraz 
Pani Skarbnik? 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że na podstawie uchwały z roku 2008. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że określony w uchwale zakres informacji pozwala Radzie 
dokonać oceny wykonania budżetu za I półrocze roku budżetowego. Dokładnie przeanalizował 
obie uchwały i nie widzi żadnych niebezpieczeństw oraz przeciwwskazań do przyjęcia 
zaproponowanej uchwały. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem projektu 
uchwały. Rada w obecności 14 radnych, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XIV/154/11 
w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy       

Bystrzyca Kłodzka, informacji  o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz 
informacji o przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury i samodzielnego 

publicznego zakładu opieki zdrowotnej za I półrocze roku budżetowego 
- stanowiącą  załącznik Nr 8 

 
8. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku w 
sprawie skargi Ewy Koc. 
Marek Krytak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – poinformował, że do Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu wpłynęła skarga Pani Ewy Koc zam. Wilkanów 143 na działalność 
Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej. Wicewojewoda Dolnośląski przekazał skargę do załatwienia 
według właściwości do Biura Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Sprawa podnoszona w skardze Pani Ewy Koc ma swój początek w latach wcześniejszych 
obejmujących poprzednie kadencje. Gmina Bystrzyca Kłodzka na przestrzeni lat 2000-2011 jest 
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zaangażowana w rozwiązanie problemów, o których mówi skarżąca i na dzień dzisiejszy, co 
również stwierdziła Komisja Rewizyjna problemy podnoszone w skardze nie mają  miejsca. 
Poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 lipca 2011 r. rozpatrując skargę p. Ewy Koc, 
zam. w Wilkanowie nr 143 na Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej dotyczącą uregulowania stosunków 
wodnych polegających na zalewaniu przez wody opadowe drogi transportu rolnego koło posesji nr 
143 w Wilkanowie, przeanalizowała posiadaną dokumentację, wysłuchała zarzutów podnoszonych 
przez wnioskodawcę oraz informacji złożonej przez Panią Burmistrz w tej sprawie – uznaje skargę 
na bezzasadną.    
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że zbyt szybko podejmujemy projekt uchwały w tej 
sprawie. Popiera stanowisko Komisji Rewizyjnej, iż skarga jest bezzasadna co potwierdza wizja w 
terenie. Zwraca uwagę na przestrzeganie terminów rozpatrywania skargi, zgodnie z przepisami 
KPA. 
Marian Adamów – radny – mówi, że „spróbuje tę sprawę załagodzić” aby pogodzić strony. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem projektu 
uchwały, zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej – tzn. o uznanie skargi za bezzasadną. 
Rada w obecności 15 radnych, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XIV/155/11 
w sprawie skargi Ewy Koc  

- stanowiącą  załącznik Nr 9 
 
Ad. 7. Informacje Burmistrza. 
Przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego „Informacja Burmistrza”. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała o odbytych posiedzeniach pomiędzy sesjami:  
 
1/ 30.06.2011 r.: 
- uczestnictwo w rozprawie sądowej z powodu p. Haliny Krzysztofik o zapłatę  odszkodowania w 
wysokości 43.000,00 zł tytułem pozbawienia pracy w Szkole Podstawowej w Pławnicy. Gmina 
twierdzi, że odwołała p. Halinę Krzysztofik tylko z funkcji Dyrektora, natomiast p. Krzysztofik jest 
przewidziana jako nauczyciel w następnym roku szkolnym. Jednak z powodu utrudnionego z p. 
Krzysztofik kontaktu nie możemy wiedzieć jaka ilość godzin Ją interesuje. W Sądzie doszło do 
ugody, gdzie p. Halina Krzysztofik będzie zatrudniona w pełnym wymiarze godzin. Nie otrzyma od 
gminy żadnego odszkodowania i strony podzieliły się kosztami sądowymi po połowie (po 180,00 
zł), 
-   urlop 
2/ 19.07.2011 r.: 
- uczestnictwo w Święcie Policji i uroczystym otwarciu polanickiego Komisariatu Policji po   

remoncie, 
3/ 20.07.2011 r.: 
- otrzymanie z rąk Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji p. J. Millera promesy                            

w wysokości 1.157.000,00 zł na usuwanie skutków powodzi z roku 2009, na zadania: 

 Remont drogi gminnej dz. nr 119, 137, 145 w kierunku posesji nr 16-23                                       
w Długopolu Dolnym, zniszczonej w wyniku nadmiernych opadów deszczu                                   
i powodzi w 2009 r., 

 Remont drogi gminnej dz. nr 530, 535, 536 ul. Górnej w kierunku posesji                                   
nr 1,2,3,4,5,6 w Starej Bystrzycy zniszczonej w wyniku nadmiernych opadów deszczu i 
powodzi w 2009 r., 

 Remont drogi gminnej dz. nr 137, 147 od drogi powiatowej nr 3287D w kierunku posesji nr 
24,25,26 w Paszkowie, zniszczonej w wyniku nadmiernych opadów deszczu i powodzi w 
2009 r., 

 Remont mostu w ciągu drogi gminnej dz. nr 175, 177 k. pos. nr 47 w Nowej Bystrzycy, 
zniszczonego w wyniku nadmiernych opadów deszczu i powodzi w 2009 r., 

- podpisanie w Urzędzie Marszałkowskim aneksu do umowy na zakup do WOK Gorzanów, 
Idzików, Pławnica wyposażenia i zwiększenia o 17.143,00 zł, 

4/ 21.07.2011 r.: 
- spotkanie z p. Piotrem Piekarskim Komendantem Oddziału Straży Granicznej w Kłodzku w 
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sprawie zakupu komputera dla Straży Granicznej w zamian za przekazanie samochodu Gminie, 
- ogłoszenie alarmu powodziowego o godz. 22:22 w gminie Bystrzyca Kłodzka, odwołanie 

nastąpiło w sobotę 23.07.2011 r. po południu, 
    Wizytacja Wicewojewody p. Ilony Antoniszyn-Klik na terenie Międzygórza, 
5/ 23.07.2011 r.: 
- wizyta ambasadora Kuwejtu w Bystrzycy Kłodzkiej, 
6/ 25.07.2011 r.: 
- spotkanie z przedstawicielami Firmy MAC w sprawie budowy elektrowni solarnej na terenie gminy 
Bystrzyca Kłodzka, 
7/ 27.07.2011 r.: 
- wizyta w remontowanym obiekcie przy ul. Strażackiej 12 w Bystrzycy Kłodzkiej, 
8/ 25-27.07.2011 r: 
- na terenie miasta trwają zdjęcia do filmu o Bystrzycy Kłodzkiej, 
9/ Gospodarka lokalowa: 
- lokale użytkowe przejęte: 2 
- lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 2 
- lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu: 1, w drodze rokowań: 1 
- pozyskane mieszkania: 2 
- przydzielone mieszkania: 1 
- zmiany mieszkań: 

 wzajemne (pomiędzy najemcami): 0 

 z urzędu: 0 
10/ Gospodarka mieniem gminnym: 
- sprzedaż lokale (ilość zawartych aktów notarialnych): 8 

 mieszkalne: 7 

 budynki: 0 

 lokale użytkowe: 1 
 
11/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 34 
 
12/ Informacja demograficzna: 
- urodzenia: 15 
- zgony: 13 
                                                                                                       
Ad. 8. Zapytania radnych. 
Piotr Budnik - radny -  przekazał podziękowania dla p. Burmistrz i p. Wice Burmistrz za podjęcie 
decyzji o ewakuacji „Słowika” i mieszkańców Wilkanowa, oraz ściągnięcie kompanii powodziowej z 
Wrocławia w sile 8 samochodów i 50 strażaków, było bardzo źle. Mówi, że jeszcze 3-4 godz. 
opadów i cześć Wilkanowa gdzie rzeka jest nieuregulowana pływałaby, nie mówiąc już o Zabłociu i 
Międzygórzu. Serdecznie dziękuję.  
Jan Szkwarek – radny -  mówił, że na spotkaniu w sprawie powodzi p. Burmistrz powiedziała, że 
straty oszacowano na ok. 8 mln. zł. Zapytał, czy są to drogi i mosty na terenie naszej Gminy ? czy 
są też ujęte rzeki które są nie nasze? 
Renata Surma - Burmistrz – podane szacunki są wstępne. Takie informacje otrzymywaliśmy od 
sołtysów. Jeżeli wzięlibyśmy wszystkie cieki rzeczne to byłaby to bardzo duża kwota. W tej chwili 
są robione kosztorysy i zanim protokół będzie uwzględniony przez Komisje Wojewody to w 
pierwszej kolejności musi przyjechać tu komisja z Urzędu Wojewódzkiego i stwierdzić, że 
faktycznie takie uszkodzenia infrastruktury mają miejsce. Wówczas wtedy gdy protokół będzie 
zatwierdzony możemy ubiegać się o pieniądze. 
Jan Szkwarek – radny – mówi, że był w czwartek w Idzikowie na 2 mostach i zapytał czy jest 
możliwość uzyskania drewna do ich naprawy.  
Renata Surma – Burmistrz – przy posesji nr 24 w Idzikowie jest taka możliwość, aby p. Pocian  
przekazał nam drewno na naprawę mostu, które w roku przyszłym oddamy. Pan Baniewski musi 
wystąpić z pismem do właściciela gruntu z prośbą o oddanie bezpłatne na rzecz gminy tego terenu 
albo tzw. służebność, inaczej nie ma podstaw aby dać materiał na most.  
Jan Pięta – radny -  mówił, że jeśli chodzi tamę w Międzygórzu czy nie można dojść do 
porozumienia aby choć w części RZGW mogło zwrócić koszty akcji strażaków  poniesione przez 
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gminę. Wspomniał o OSP w Łomnicy i OSP z Gorzanowa i mówi, że nie zdarzyło się w 
Gorzanowie aby ktoś musiał być ewakuowany.    
Renata Surma – Burmistrz – odniosła się do wypowiedzi radnego Pięty. Straż Pożarna była 
oddelegowana do wspomnianych miejscowości aby pomóc mieszkańcom z napełnianiem piaskiem 
worków lub ewentualną ewakuacją. Komendant Straży Pożarnej rozmawiał z Marszałkiem w taki 
sposób aby pieniądze na ten cel się znalazły i ustalono aby przesłać faktury za wyżywienie 
jednostki uczestniczącej w akcji do Marszałka celem ich opłacenia. Jeśli zaś chodzi o RZGW 
ustalono, że kiedyś było wpisane w instrukcji obsługi tamy pomoc strażaków ochotników. W tej 
chwili tego zapisu nie ma.  Ale po odbytych rozmowach z przedstawicielami RZGW jest szansa 
aby choć w części zwrócono poniesione koszty. W związku z tym zostało złożone kolejne pismo do 
Ministerstwa z pełną informacją i wskazana została kwota jaka powinna być przekazana strażakom 
i prośba o wsparcie choćby w 50 %. 
Jan Szkwarek – radny – chciałby wyjaśnić sprawę wycięcia przez p. Sławomira Kajdasa ponad 
300 kubików drewna? 
Renata Surma – Burmistrz –  podziękowała p. Kajdasowi za inicjatywę podjętą w celu 
uporządkowania gruntów gminnych za swoje prywatne pieniądze.        
Sławomir Kajdas – radny powiatowy – poinformował, że doprowadza grunty do stanu 
pierwotnego na podstawie decyzji, wynajmuje kompetentną firmę której zleca wykonanie pracy. 
Mieczysław Kamiński – radny – powiedział, że jeżeli p. Kajdas zrezygnuje                          z 
dzierżawienia działek atrakcyjnych dla Gminy to będzie bardzo dobrze, ponieważ            w 
pierwszej kolejności zachowany powinien zostać interes Gminy.   
Przedstawił dwie sprawy: pierwsza, że p. Kajdas zajmuje działki nieużytki ale również i te działki 
które gmina nie powinna wydzierżawić. Przygotowuje w tej sprawie osobne wystąpienie i wtedy 
będzie można porozmawiać szerzej.  
Mówi, że mieszkańcy Placu Wolności skarżą się na ogródek piwny usytuowany na przeciw 
Ratusza, który zaczyna funkcjonować od godz. 14 do późnych godzin nocnych.  Mówi, że można 
zrobić tak, żeby do godz. 22 ogródek działał, natomiast po godz. 22 przenieść się do lokalu. Ma też 
informację, że p. Burmistrz wydzierżawiła 3 nowe działki pod ogródki piwne i prosi o bliższe 
informacje.  
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że wydzierżawiła ogródki dla p. Szczepanowskiej, p. 
Ewa Jurszewicz i obok kina dla p. Koniuszek.   
 
 
Ad. 9. Informacje Przewodniczącego Rady. 
Przewodniczący poinformował, że: 
1/ jest pozwolenie od konserwatora zabytków na przeniesienie obrazów z klatki schodowej przy   

Placu Wolności 4 do budynku Ratusza, po czym przytoczył fragment otrzymanego pisma: 
    „W związku z powyższym popieramy inicjatywę przeniesienia malowideł w bezpieczne i 

honorowe miejsce, jakim jest budynek ratusza, tym bardziej, że są one cennym dla historii 
Bystrzycy Kłodzkiej źródłem ikonograficznym…” 

2/ wpłynęło pismo od Towarzystwa Przyjaciół Dzieci w sprawie zwolnienia z opłat za energię  
elektryczną, wodę i ogrzewanie. 

3/ wpłynęło pismo od p. Andrzeja Antosza z Ząbkowic Śląskich w sprawie prośby o nie wyrażenie 
zgody na podział drogi gminnej nr 619 położonej we wsi Idzików i sprzedaży wydzielonej części 
w drodze bezprzetargowej. 

4/ wpłynęło pismo od p. Rafała Bojęś z Bystrzycy Kłodzkiej z prośbą o umorzenie długu jaki ciąży 
na mieszkaniu przy ul. Okrzei 37/4 w Bystrzycy Kłodzkiej w którym do chwili śmierci mieszkała 
jego mama Elżbieta Bojęś wraz z jego córką Magdaleną Bojęś, która przebywała w rodzinie 
zastępczej - u jego mamy. 

5/ wpłynęło pismo od p. M.Kajdanowicza „Modny Pan” z Bystrzycy Kłodzkiej który, nie zgadza się 
decyzją podjętą przez Komisję Rewizyjną w sprawie wypowiedzenia umowy najmu lokalu 
użytkowego w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Siennej 10. 

6/ notatka urzędowa sporządzona przez strażnika Miejskiego z Bystrzycy Kł. w sprawie 
przeprowadzonej interwencji w budynku przy ul. Mały Rynek 5 dotyczącej skargi mieszkańców 
tegoż budynku na jednego z lokatorów p. Wojciecha Lemiech.  

7/ informacja w sprawie interwencji dewastacji figury i interwencji Straży Pożarnej w celu eliminacji 
gniazda os znajdującego się w górnej części ww. figury. Przewodniczący wyraził swoją 
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wdzięczność chwaląc strażaków z bystrzyckiej Straży Pożarnej oraz serdecznie podziękował za 
bardzo szybką i sprawnie przeprowadzoną akcję oraz pomoc w przyspawaniu połamanych 
elementów figury. 

8/ odbiór kapliczki w Ponikwie po remoncie wykonanym przez mieszkańców. 
 
Mieczysław Kamiński – radny – pyta, kiedy odbędzie się sesja poświęcona strategii i wizji 
rozwoju wsi? Proponuje aby sesja poświęcona była tylko jednemu tematowi.    
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – powiedział, że jest to ciekawa propozycja i czeka na 
propozycje odnośnie terminu ze strony radnych. Przypomniał także, że jest odłożony temat  
ochrona zabytków w naszej Gminie. Mówi, że można zrobić dwie sesje: jedna dot. zabytków a 
druga dot. strategii i rozwoju wsi. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że lada moment będzie potrzeba nowelizacji 
programu rewitalizacji. Zaproponowała więc połączenie tej tematyki ze strategią rozwoju wsi. 
Nabór wniosków będzie w listopadzie i byłoby wskazane, aby sesja odbyła się pod koniec 
października lub na początku listopada. Poprosiła o połączenie obu tematów które się ze sobą 
zazębiają. 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – sądzi, że początek września jest zbyt wczesnym 
terminem, ponieważ trzeba się do tych tematów odpowiednio przygotować. 
Mieczysław Kamiński – radny – powiedział, że jeżeli nie będzie sesji w pierwszym tygodniu 
września to w połowie września. 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – sądzi, że odbędą się dwie wrześniowe sesje. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że sesja musi odbyć się w terminie najpóźniej do 4 
września z tego tytułu, iż czekamy na ogłoszenie terminu wyborów do parlamentu a 35 dni 
wcześniej powinna być podjęta uchwała odnośnie obwodów zamkniętych, a jak wiadomo w naszej 
Gminie mamy 3 takie obwody. 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – poinformował, że druga sesja odbędzie się w ostatni 
piątek miesiąca września. 
 
Ad. 10. Informacje Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 
Marek Krytak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – poinformował, że Komisja na posiedzeniu  
w dniu 6 lipca 2011 r. przeprowadziła kontrolę Ośrodka Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej   
i nie wnosi uwag do jego działalności w roku 2011.  
Komisja stwierdziła, że od roku 2010 nie był prowadzony rejestr wpływających skarg. 
Komisja w dniu 6 lipca br. przeprowadziła kontrolę centrum Integracji Społecznej w Bystrzycy 
Kłodzkiej. W związku z tym, że toczy się postępowanie sądowe w celu wyjaśnienia okoliczności 
związanych min. z realizacją funduszu romskiego, Komisja wstrzymuje się od wydania opinii w tej 
sprawie. 
 
Ad. 11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
Renata Surma – Burmistrz – odniosła się do pism przedstawionych przez Przewodniczącego 
Rady, szczególnie do pisma  Towarzystwa Przyjaciół Dzieci mówiąc, że znana jest wszystkim 
sytuacja  Zarządu Budynków Komunalnych a stowarzyszenia płacą symboliczny czynsz lub w 
ogóle nie płacą.  
Zarząd Budynków Komunalnych zwrócił się do nas o opłacanie faktur TPD za energię elektryczną. 
Nie są to drobne kwoty bo ok. 500-600 zł, więc poprosiliśmy o zmianę umowy dzierżawy tego 
lokalu i ZBK taką umowę zmiany sporządziło. Wówczas TPD zwróciło się do nas z prośbą o dalsze 
zwolnienie za pobieraną energię gdyż nie otrzymują środków. Poinformowała, iż TPD otrzymało 
odpowiedź na piśmie, podtrzymującą wcześniejsze stanowisko wyrażone pismem z dnia 14 
stycznia 2011 r.  Poprosiła, aby nie mówić, że nie ma innych takich działalności bo chociażby  
świetlice przy szkołach. Niestety, ale jeżeli będziemy pomagać takim instytucjom to nie będzie 
budżetu na inwestycje tylko na „przejedzenie”. Jest ujęty w planie kadencyjnym zakup kolejnego 
obiektu pod potrzeby świetlicy dla Szklarki. Nikt nie zdaje sobie sprawy, że na tzw. działalność 
bieżącą idzie coraz więcej. Z drugiej strony są oczekiwania od nas aby prowadzić pewne 
inwestycje i remonty. 
Jeżeli chodzi o sprawę p. Bojęś jest ona nam znana i będzie skierowana do komisji z prośbą o 
opinię ponieważ kwota zadłużenia jest powyżej 10 tys. zł. Pani Burmistrz przypomniała o sprawie 
sprzedaży alkoholu przy bloku nr 13 w związku z tym czekamy na informację czy uchwała Rady z 
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Miasta Wrocławia o ograniczeniu godzin sprzedaży napojów alkoholowych we Wrocławiu będzie 
zausterkowana przez organ nadzoru. Jeżeli uchwała taka nie będzie podjęta, to zwrócimy się o 
cofnięcie pozwoleń na sprzedaż alkoholów.  
Kolejna sprawa, dot. wizytacji w Międzygórzu p. Lucjana Morajdy z pewną osobą, która to 
chciałaby bardzo tam zainwestować i wybudować halę sportową, basen kryty, korty tenisowe i 
bieżnię – pod uwagę wchodzi działka na której mieści się stary basen. Koszty wykonania tego 
obiektu opiewają na kilkadziesiąt milionów zł a zainteresowany inwestor posiada tylko 1/3 kwoty 
więc chce poszukać drugiego inwestora aby wspólnie wykonać tą inwestycję. Pytanie jest takie, 
czy my jako Gmina moglibyśmy w przyszłości stworzyć z nimi inicjatywę lokalną jak uczyniliśmy to 
ze spółką Merida albo wejść do spółki wnosząc grunt pod tą inwestycję. 
Mieczysław Kamiński – radny – jest zdania, że mamy za mało informacji żeby się wypowiadać, 
zaproponował aby w pierwszej kolejności potwierdzić wiarygodność tych osób, sprawdzić co sobą 
reprezentują i jeżeli rzeczywiście są poważnymi inwestorami to można rozmowy takie prowadzić. 
Gdyby inwestycja ta udała się to byłaby bardzo ważna dla naszego terenu a przede wszystkim dla 
Międzygórza. 
Renata Surma – Burmistrz – zakomunikowała, że inwestor ten chciałby mieć wstępną informację 
czy Gmina jest zainteresowana taką współpracą. Zapytała czy możemy wystosować do Niego 
takie pismo, że jesteśmy zainteresowani przeprowadzeniem rozmów. Gdyby doszło do realizacji 
tej inwestycji to Państwo będziecie podejmować uchwałę i znać treść umowy. 
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - poinformował, że cały skład Rady jest wstępnie 
zainteresowany podjęciem rozmów. 
Jerzy Klajn – radny – nawiązał do tematu powodzi, mówiąc o tym, że na skrzyżowaniu gdzie 
rzeka Nysa łączy się z rzeką Bystrzyca trzeba wybudować kawałek muru aby rz. Nysa nie 
wstrzymywała biegu rz. Bystrzyca. Jest to bardzo ważne, ponieważ przy obfitych opadach 
następuje tzw. cofka, a po wybudowaniu muru rzeka Bystrzyca będzie miała płynny bieg. W tej 
sprawie złoży na ręce p. Burmistrz pismo. 
Dariusz Krzemiński – radny – poinformował, że pewne małżeństwo obchodzi w tym roku 60-cio 
lecie pożycia małżeńskiego. Pyta czy Urząd interesuje się takimi informacjami? Czy należy fakt ten 
zgłosić?  
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że my jako Urząd Stanu Cywilnego ubiegaliśmy mieszkańców 
i wysyłaliśmy do Prezydenta informacje mówiące o zbliżającym się terminie 50- cio lecia pożycia 
małżeńskiego, z prośbą o nadanie medali za długoletnie pożycie. Działania takie jednak nie 
spotkały się z zadowoleniem mieszkańców. Zaczęto wiec praktykować, że na wniosek 
zainteresowanych stron wysyłamy do Prezydenta takie informacje. Stwierdziła z przykrością, że 
odznaczenia Prezydenta są tylko za 50-cio lecie. Za 60-cio lecie medale niestety nie są 
przyznawane. Prośba jest taka, aby zgłoszono to do Urzędu Stanu Cywilnego. 
Ewa Matys – radna – swoją wypowiedź skierowała do radnego Kamińskiego, który na jednej z 
komisji miał uwagi do działań Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Bystrzycy Kłodzkiej. Nie ukrywa, 
że takie stwierdzenie bardzo krzywdzące i nie na miejscu, ponieważ działa w stowarzyszeniu od 
początku jego powstania, a od niedawna są jego członkami także p. Artur Pokora i p. Marek 
Krytak. Przedstawiła zadania zrealizowane przez stowarzyszenie: 
1/ budowa grilla na Wyszkach,  
2/ dokończenie chodnika od ul. Odrowąża do cmentarza, 
3/ chodnik obok placu zabaw, 
4/ plac pod samochody dla mieszkańców ul. Konopnickiej (tzw. de leżaki), 
5/ plac zabaw boisko do siatkówki i piłki nożnej, kąciki grillowe wraz ze stołami i ławkami 

drewnianymi, oraz drewniane kosze na śmieci -   
    ww. zadania zostały częściowo sfinansowane z projektu ”Rakieta do nieba” z Funduszu    
    Lokalnego Masywu Śnieżnika oraz finansowane przez Urząd Miasta i Gminy z Bystrzycy  
    Kłodzkiej, 
6/ został sfinalizowany z Funduszu Lokalnego Masywu Śnieżnika całodzienny darmowy przejazd 

ciuchcią z Polanicy Zdroju po Bystrzycy Kłodzkiej dla wszystkich dzieci z okazji Dnia Dziecka,  
7/ zorganizowano turniej tenisa stołowego dla dzieci sprawnych i niepełnosprawnych w szkole 

podstawowej Nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej, gdzie każde dziecko dostało dyplom i cenne upominki 
od Stowarzyszenia,  

8/ zrealizowany został projekt na pracownie witraży przy Domu Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej, 
9/ zbiórka 1 % podatku za rok 2008 została przeznaczona na hipoterapię dla 30 dzieci 
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niepełnosprawnych po 10 godzina dla każdego dziecka z transportem (1 godz. rehabilitacji to 
koszt 40 zł), 

10/ dwukrotnie zorganizowano loterię fantową z okazji Dni Floriana, 
11/ zorganizowano miting fitness w hali sportowej w Bystrzycy Kł. prowadzony przez członkinię 

Stowarzyszenia p. Agnieszkę Łukawską, pieniądze ze zbiórki przeznaczono dla rodzin 
poszkodowanych w Bogatyni podczas powodzi w 2010 r., 

12/ Stowarzyszenie bierze czynny udział w spotkaniach na które jest zapraszane, bądź samo jest  
      organizatorem spotkań, 
13/ Stowarzyszenie bierze pod opiekę dzieci niepełnosprawne na biegi zorganizowane      w  
      Międzygórzu przez Urząd miasta i Gminy, 
14/ p. Marek Krytak pozyskał dla Stowarzyszenia 1000 zł od Dolnośląskiej Szkoły Wyższej we  
      Wrocławiu. Pani Ewa Matys poprosiła p. Mieczysława Kamińskiego aby, sprawdzał pozyskane  
      przez siebie informacje przekazywane na forum podczas sesji. 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – wspomniał o zabytku z 1863 r.- dużym krzyżu z 
podestem mieszczącym się przy drodze do miejscowości Zabłocie, któremu w 2005 r. zrobił 
zdjęcie (zdjęcie dane w obieg do wglądu) a teraz jest ten obiekt zdewastowany.  
Ma pomysł aby z zaoferowaną pomocą Państwa Korczyńskich, Pana Krzysztofa Tatary i może z 
pomocą finansową lub fizyczną radnych a także p. Burmistrz spróbować zabytek naprawić. 
Jerzy Klajn – radny – zgłosił wniosek odnośnie regulacji rzek Bystrzyca i Nysa. 
Małgorzata Kuchejda – Kierownik OPS – przekazała informacje o powrocie dzieci z wypoczynku 
letniego. Mówi, że dzieci są zadowolone z pobytu, mieszkały w bardzo dobrych warunkach. 
Poinformowała, że 18 sierpnia br. odbędzie się wizyta studyjna, przyjeżdża 25 osób z woj. 
dolnośląskiego do naszej Gminy. 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – poinformował, że w lutym br. z Sekretarzem Gminy p. 
Zielińskim posprzątali i z trudem postawili kapliczkę, która wymaga kapitalnego remontu. Jest w 
rejestrze zabytków nie możemy jej „amatorsko” naprawiać - figura Matki Boskiej jest z 1728 r. jest 
więc o co się „bić”. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że tak kapliczka jest z 1773 roku, wokół trzeba wykosić 
trawę i w przyszłości posadzić drzewa.  Radny Kamiński wyobraża sobie funkcjonowanie  
Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Bystrzycy Kł. w taki sposób aby zajmowało się poważniejszymi 
działaniami i tematami związanymi ze strategią i wizją rozwoju Gminy. Nigdy nie był przeciwko 
Stowarzyszeniom i nie będzie ich cenzurował, tylko podtrzymuje swoje stanowisko. Zwrócił się do 
Przewodniczącego Rady i Pani Kierownik Biura Rady Miejskiej z pytaniem dlaczego radni nie 
otrzymują wniosków z poszczególnych komisji? Wcześniej członkowie komisji zawsze otrzymywali 
wnioski. Prosi o wkładanie wszystkich wniosków z komisji w celu śledzenia ich realizacji i 
ułatwienia pracy. 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – poinformował, że wszystkie wnioski z komisji będą 
wkładane do przegródek. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że w przyszłorocznym budżecie będzie prosiła o 
przyjęcie kwoty na zakup laptopów dla radnych, ponieważ okazuje się, że papierowe wersje 
dokumentów które są wielokrotnie kserowane są droższe niż hurtowy zakup laptopów.   
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że Bystrzyckie Forum Centro Prawicy a obecnie 
Bystrzyckie Forum Samorządowe cały czas istnieje i funkcjonuje.   
Jan Szkwarek – radny – zastanawia się czy zgłosić wniosek o ujęcie w  Planie Kadencyjnym  
zakup 4 samochodów bojowych dla jednostek OSP. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że w dniu wczorajszym podpisała wniosek Zarządu 
Województwa Ochotniczych Straży Pożarnych, ponieważ otrzymaliśmy informację, że możemy 
starać się o zakup samochodów, które będą dofinansowane ale tylko do jednostek które są w 
systemie ratownictwa, czyli Międzygórze i Stary Waliszów. Dlatego zaproponowała, że samorząd 
jest zainteresowany dwoma małymi samochodami technicznymi i jednym średnim. Ustaliliśmy, że 
średni nowy samochód  otrzymałaby jednostka z Międzygórza a ich samochód otrzymałaby inna 
jednostka nie działająca w systemie, a dwa małe samochody dla Międzygórza i Starego 
Waliszowa, a te które są w tej chwili do innych jednostek. 
Ewa Matys – radna – zapytała p. Mieczysława Kamińskiego czy zdaje sobie sprawę ile pracy 
wymaga przygotowanie np. 1500 fantów po 5 zł. gdzie nie zbiera się kwot 200 czy 300 zł. Z jednej 
loterii uzbieraliśmy 6 tys. zł. Żeby przygotować fanty trzeba znaleźć sponsorów, przygotować 
wszystko zgodnie, prawnie, dopilnować każdej złotówki żeby grało a poza tym, nikt się nie bawi 
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tylko „haruje”. Jeżeli chce Pan zasięgnąć informacji to proszę porozmawiać np. ze mną lub inną 
kompetentną osobą. 
Sławomir Kajdas – radny powiatowy -  powiedział, że miał zaszczyt być uczniem                                       
p. Mieczysława Kamińskiego, który był kunsztem wiedzy jako pedagog, natomiast teraz jako radny 
powiatu mam wrażenie takie jakby p. Kamiński na wszystko i wszystkich się obraził. 
Jeżeli chodzi o przetargi, pyta, co znaczy że Panu się przetarg nie podoba? Chciałbym uzyskać 
merytoryczną odpowiedź i wytłumaczyć co jest nielegalne?” 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że jeżeli bałagan był w Gminie w 1990 roku                              
w momencie tworzenia samorządu to było normalne. Przetarg odbył się w tym roku czyli 2011 
„jeżeli Gmina nie ma porządku w ewidencji gruntów i p. Kajdas się tym zainteresował, świadczy to 
o braku działalności Gminy. Uwagi które miałem podtrzymuję je, jeżeli wydzierżawiane są grunty 
rolne powinni być o tym poinformowani mieszkańcy naszej gminy a szczególnie rolnicy danej 
miejscowości a takich informacji nie było. Pewne działki mają strategiczne znaczenie dla gminy np. 
działka wokół schroniska na Śnieżniku, czy koło pasterskich skał, których w ogóle nie powinno się 
wydzierżawiać. Informacje uzyskane przez Pana dziwnym trafem były o wszystkich 
niedzierżawionych działkach. Wydaje się, że pierwszeństwo w dzierżawie gruntów rolnych powinni 
mieć rolnicy gminy Bystrzyca Kłodzka. Temat ten jest i będzie moim zainteresowaniem, jak 
również to jakie Pan ma zamiary w kierunku tych działek. Dziwie się swoim kolegom i koleżankom 
jak konkretne uwagi i propozycje są odrzucane większością demokratyczną czyli są 
przegłosowywane idzie to w niedobrym kierunku. Temat przetargu nie jest zakończony i mam 
nadzieję, że komisja rewizyjna i rolnictwa tym tematem zajmą się szczegółowo”. 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – zapytał, skąd p. Kamiński ma pewność, że wszyscy 
się mylą tylko Pan ma rację? 
Renata Surma – Burmistrz – „bałagan który jest jeszcze w dalszym ciągu w gminie, cały czas jest 
wyprostowywany, zapytała dlaczego jej przyszło wszystko prostować choć są to rzeczy tzw. 
zaszłości? W tamtych latach lepiej było tego nie widzieć, umarzać podatki, lub w inny sposób 
schodzić z drogi i nie prostować tych rzeczy.  Nie zgadza się z p. Mieczysławem, że nikt nie miał 
informacji na temat dzierżawy gruntów. Nie p. Kajdas robił przetarg tylko Gmina, to Gmina 
wytypowała działki do przetargu. Wszyscy mieli informację, przetarg był robiony jak wszystkie inne. 
Jest ogólna zasada nie tylko w naszej Gminie lecz w każdej innej jak odbywać powinny się 
przetargi. Moje kompetencje jako Burmistrza są takie, że mogę ograniczyć przetarg i tak też 
zrobiłam. Jak p. Kamiński zostanie burmistrzem będzie przedstawiał swoje myślenie i argumenty. 
Ja mam zupełnie inną wizję, możliwości daje mi to prawo i ustawy, niekoniecznie muszę słuchać 
Pana zdania”.  
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że p. radny Szkwarek wie, że za kadencji Krynickiego i 
Kamińskiego były informatory przetargowe, leżały one w Urzędzie Miasta i Gminy i w miejscach 
publicznych, każdy mógł z nich korzystać. Pani Burmistrz się myli bo jeżeli rada podjęłaby decyzję 
i uchwałę o zmianie zasad gospodarowania mieniem komunalnym mogłaby ograniczyć p. 
Burmistrz dzierżawy i sprzedaż mienia, tylko Rada ma prawo podejmować takie decyzje. Jeżeli 
ktoś ma wątpliwość do przetargu i nie zostały jeszcze te wątpliwości rozwiązane, od tego są 
organy gminy, komisje rolnictwa i rewizyjna które zobaczą i sprawdzą i zbadają temat. 
Sławomir Kajdas – radny powiatowy – domniemuje, że „p. Kamiński zainteresował się tym 
przetargiem, może ze względu że, ja go wygrałem, teraz Pan w jakiś sposób chce mi się 
przyglądać? może wypada się sobie przyglądnąć”. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że zbiera wszystkie informacje odnośnie przetargów od 
roku 1990, a czy to jest p. Kajdas czy ktoś inny zawsze dbam o interes gminy. Przypomina komisji 
rewizyjnej żeby tym tematem się zająć. Jeżeli komisja rewizyjna nie zbierze się w tej sprawie, to 
informuje wedle zapisu statutowego, że radny z inwestycjami ma prawo zgłosić wniosek na piśmie 
i „ja z takim wnioskiem do Pani Burmistrz wystąpię o pełną informację w sprawie przetargów w 
których brał udział p. Kajdas.” 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że wszystko co się w gminie Bystrzyca Kłodzka robi 
jest jawne i niczego nie chowa się pod stół.  
Przewodniczący Rady kończąc obrady sesji zapytał sekretarza czy wpłynęły na jego ręce wnioski 
na piśmie? 
Sekretarz – Artur Pokora – potwierdził, że wpłynął jeden wniosek o treści: 
 
Rada wnioskuje o wystąpienie do Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej, Wojewody i 
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Ministra na temat wykonania pilnych remontów na tamie w Międzygórzu oraz w korytach 
rzek na terenie miasta i gminy Bystrzyca Kłodzka. 
 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że zasadnym jest jeszcze ujecie we wniosku spraw 
związanych z wykonaniem niezbędnych inwestycji w rejonie Wilkanowa czy Międzygórza.   
Renata Surma – Burmistrz – w piśmie tym, wyszczególnimy wszystko i na pewno nic nie zostanie 
pominięte. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek wypracowany przez Rade na dzisiejszej sesji.   
Rada w obecności 15 radnych, 15 głosami za, jednogłośnie przyjęła wniosek w formie odczytanej 
przez sekretarza sesji.   
 
Ad. 12. Zamknięcie obrad. 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za 
pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady czternastej sesji Rady 
Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.    

 
Protokołowała 
Anna Rogalka, Izabela Szkwarek 
 
 
 


